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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA 
OD 15. 12. 2023 DO 15. 1. 2024

RADA MĚSTA
ÚSSM:
• schvaluje přije�  paní Boženy Havlíčkové, bytem Nová Paka, 

do Domova pro seniory. 
• souhlasí s přije� m fi nančního daru pro ÚSSM Nová Paka 

ve výši 15 000 Kč, od obce Vidochov 94, 509 01 Nová Paka, 
zastoupené starostkou Věrou Polákovou, IČO 00272345.

Majetky:
• schvaluje přidělení bytu č. 15, v domě č. p. 106 Heřmanice, 

Nová Paka, do nájmu panu Čivrnému na dobu jednoho roku 
od uzavření nájemní smlouvy, s možnos�  prodloužení nájmu 
v souladu se směrnicí č. 3/2019 o přidělování bytů.

• souhlasí s uzavřením smlouvy o právu provést stavbu „Insta-
lace sdělovacích kabelů pro areál KOBIT, Nová Paka" – ulože-
ní op� ckého kabelu na pozemku ve vlastnictví města Nová 
Paka, parc. č. 3960/1, k. ú. Nová Paka, ve prospěch investora 
Davida Ryby - HTN.cz, IČO 73574104, za podmínek stanove-
ných smlouvou.

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu zřízení 
nového sjezdu na komunikaci III. třídy v ulici Šlejharova, ve-
deného po pozemku města parc. č. 2487/4 v k. ú. Nová Paka, 
ve prospěch stavebníka Ing. E. Havlíka.

• doporučuje ZM schválit prodej pozemků nacházejících se 
pod tělesem silnice I/16 - parc. č. 1153/10 o výměře 1 m2, 
parc. č. 1156/5 o výměře 20 m2, parc. č. 3963/2 o výměře 
139 m2, parc. č. 3965/2 o výměře 25 m2, vše ostatní plocha –
silnice, k. ú. Nová Paka, do vlastnictví spol. Lidl Česká repub-
lika s. r. o., IČO 26178541, za cenu 300 Kč/m2. Kupující uhra-
dí veškeré náklady související s uzavřením kupní smlouvy 
a s vkladem do katastru nemovitos� .

• doporučuje ZM zrušit své usnesení č. 166 ze dne 9. 10. 2023.
• ruší své usnesení č. 5.4/29/23/RM ze dne 2.10. 2023.
• doporučuje ZM schválit koupi pozemku parc. č. 278 zast. 

plocha a nádvoří, včetně stavby č. p. 181, která je jeho sou-
čás� , kat. území Nová Paka, od prodávající paní D. Malinové, 
za kupní cenu 1 407 500 Kč, která bude uhrazena na účet 
prodávající do 10 dnů od provedení zápisu vkladu vlastnic-
kého práva kupujícího do katastru nemovitos� .

• schvaluje převod vodovodního řadu v délce 198 m, v k. ú. 
Nová Paka (část Podlevín), do vlastnictví města Nová Paka, 
odkoupením od dosavadního vlastníka Ing. P. Ježka, za do-
hodnutou kupní cenu 237 600 Kč.

• schvaluje převod vodovodního řadu v délce 133,35 m, v k. ú. 
Nová Paka (část Podlevín), do vlastnictví města Nová Paka, 
odkoupením od dosavadních spoluvlastníků Lukáše Beneše 
a Evy Hejtmanové za kupní cenu 266 700 Kč.

Finance a dotace:
• souhlasí s poskytnu� m dotace a s uzavřením veřejnoprávní 

smlouvy o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2024, ve výši 25 000 Kč pro Bakako Nová Paka, IČO 
22673555, se sídlem Nová Paka, V Aleji 1256, 509 01, na čin-
nost v roce 2024.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a s uzavřením veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2024, ve výši 25 000 Kč pro Velocipéd klub Nová 
Paka, IČO 27001211, se sídlem Nová Paka, Legií 431, 509 01, 
na činnost v roce 2024.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a s uzavřením veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2024, ve výši 25 000 Kč pro Český střelecký svaz, z.s. –
Sportovně střelecký klub Nová Paka, IČO 64812987, se síd-
lem Nová Paka, Kumburská 846, 509 01, na činnost v roce 
2024.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a s uzavřením veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2024, ve výši 25 000 Kč pro Český radioklub, poboč-
ný spolek Radioklub OK 1 KMP Nová Paka, IČO 62015371, 
se sídlem Nová Paka, Achátová 1810, 509 01, na materiální 
vybavení radioklubu pro práci s mladými operátory a výcvik 
pro sportovně závodní činnost v roce 2024.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a s uzavřením veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2024, ve výši 25 000 Kč pro RC Off road Club Nová 
Paka, z. s., IČO 19545355, se sídlem Nová Paka, K. J. Erbena 
1691, 509 01, na materiální vybavení a činnost v roce 2024. 

Inves� ce:
• vylučuje v souladu s § 48 odst. 2 písm. b) zákona č. 134/2016 

Sb., o zadávání veřejných zakázek, účastníka KENVI CZ s. r. o.,
Markova 191/49, 500 04 Hradec Králové, IČO 28825039, 
z účas�  v zadávacím řízení s názvem: „Rekonstrukce míst-
ních komunikací 2024“ z důvodu neposkytnu�  součinnos�  
před podpisem smlouvy o dílo.

• schvaluje v souladu s § 125 zákona č. 134/2016 Sb., o za-
dávání veřejných zakázek, uzavření smlouvy o dílo na akci: 
„Rekonstrukce místních komunikací 2024“ s účastníkem M – 
SILNICE a. s., Husova 1697, 530 03 Pardubice, IČO 42196868, 
jehož nabídka se umís� la na druhém místě.

• schvaluje smlouvu o dílo s dodavatelem M – SILNICE a.s., 
Husova 1697, 530 03 Pardubice, IČO 42196868, na akci „Re-
konstrukce místních komunikací 2024“ a zároveň ruší své 
usnesení č. 16.3/33/22/RM, kterým schválila smlouvu o dílo 
s dodavatelem KENVI CZ s.r.o., Markova 191/49, 500 04 Hra-
dec Králové, IČO 28825039 na uvedené dílo.

Ostatní:
• schvaluje uzavření Dohody o narovnání mezi městem Nová 

Paka, Dukelské náměs�  39, 509 01 Nová Paka, IČO 00271888 
a zapsaným spolkem Bruslařský klub Nová Paka, Havlova 
1795, 509 01 Nová Paka, ve znění dle Přílohy č. 1 tohoto 
usnesení.

• schvaluje Dohody o provedení práce se členy JSDH Nová 
Paka od 1. 1. 2024.

Úplné znění zápisu a usnesení RM na www.munovapaka.cz.
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PŘEMKU, DĚKUJEME TI 
Ve středu 3. ledna ve věku 93 let navždy odešel učitel, atlet a trenér Přemysl Ha-
vlík. Lehké atle� ce se věnoval od svého mládí a nejvíce se mu dařilo v chůzi. Jeho 
výkony v této disciplině mu umožnily start v 1. lize za Sokol Hradec Králové. Jeho 
největší zásluhou pro novopackou atle� ku byla jeho trenérská činnost, které se 
věnoval 50 let a vychoval při ní hodně atletů a atletek, kteří závodili nejen za So-
kol Nová Paka, ale i za oddíly ve vyšších soutěžích.
Přemku, děkujeme Ti za Tvoji dlouholetou trenérskou činnost a slibujeme, že 
na Tebe budeme stále vzpomínat.

Sokol Nová Paka

Členové Českého zahrádkářského svazu v Nové Pace se zármutkem vzpomínají 
na svého dlouholetého člena a skalničkáře Přemysla Havlíka,
který zemřel 3. 1. 2024 ve věku 93 let. 

Miroslav Valeš, předseda

Taková by mohla být adresa v součas-
né době dokončovaného zajímavého 
stavebního objektu v blízkos�  našeho 
města. Po úspěšné zkoušce kvality vody 
z vrtu ke kolaudaci stavby už zbývá pou-
ze kontrola provzdušnění sep� ku. Na do-
ladění posledních stavebních drobnos�  
má fi rma Gardenline s.r.o., která stavbu 
realizuje, ještě více než dva měsíce. Pro 
zajímavost sděluji, že tato fi rma úspěšně 
vybudovala náš autobusový terminál.
Záměr vytvořit tento objekt vzešel 
na základě projektu Česko--polské stez-
ky do pravěku, od Geoparku UNESCO 

po starohory. U jeho vzniku stál tehdejší 
starosta Josef Cogan spolu s vedoucím 
odboru školství Bohuslavem Benčem. 
Velkým podporovatelem byl i šéf odbo-
ru životního prostředí Miroslav Pyciak. 
Projekt dopadl příznivě a na účtu města 
„přistálo“ z dotace EU a státního rozpoč-
tu 1 072 954,80 EUR. 
K realizaci stavby pak uběhl poměrně 
dlouhý čas vyplněný svědomitou prací 
inves� čního odboru v čele s Ladislavem 
Stuchlíkem, Irenou Rejmontovou a Jiřím 
Zapla� lkem, který měl stavbu ve své 
gesci. 

Na zmíněnou stezku lze nastoupit již 
v centru Paky, dále pak nově oprave-
ným Růžencovým schodištěm vystoupat 
ke klášteru. Odtud vás na Balka dove-
de naučná stezka s několika artefakty 
a řadou informací o vzdálené historii 
naší krásné krajiny. Stezka Vás dovede 
k vlastnímu objektu Paleoparku. Staveb-
ní část je vybavená promítací místnos� , 
dále bude instalován velkoplošný obraz 
prvohorní krajiny, který bude přecházet 
v dioráma. Uvnitř bude instalován i zá-
věsný systém, který umožní instalaci in-
formačních panelů.
Venkovní část Paleoparku pak bude 
umožňovat rýžování českých granátů, 
odkrývání zkamenělin a sestavování zví-
řat z nalezených úlomků či zařazování 
zvířat do prostředí a číselné osy. Součás-
�  vybavení bude i řezačka, bruska a leš-
� čka polodrahokamů pro ukázku práce 
s nimi. Dokončuje se reklamní videospot 
a jednotný informační systém. To vše 
včetně zajištění provozu a občerstvení 
pro návštěvníky má na staros�  vedení 
našeho muzea v čele s ředitelkou Ivetou 
Mečířovou. To se může opřít o velkou 
pomoc ze strany Technických služeb. 
Věřme, že společně vše zvládnou tak, 
aby plánovaný termín otevření 1. květen 
byl dodržen.

Milan Pospíšil, místostarosta
Foto: Marti n Táborský

PALEOPARK BALKA, PODLEVÍN Č. P. 115
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PŘEMYSL HAVLÍK –
KANTOR, SPORTOVEC, TRENÉR, ZAHRÁDKÁŘ A KAMARÁD
1930–2024 to je časový úsek plodného 
života významného občana našeho měs-
ta. Osobně jsem se s ním setkal při svém 
nástupu na tehdejší Učňovskou školu 
v Nové Pace. Jako mladý učitel, který 
ukončil studia, jsem s velkou chu�  vstře-
bával dobře míněné rady a zkušenos�  
svých starších kolegů. Byl to tehdejší 
ředitel Josef Rejthárek, Jenda Máhrla, 
Karel Syřiště, Slávek Maťátko, Jirka Pro-
cházka a samozřejmě Přemek Havlík. 
Podle tehdejších pravidel se stal mým 
uvádějícím učitelem, protože jsme měli 
jeden shodný aprobační předmět – tě-
lesnou výchovu.
Tehdejší pedagogický sbor školy, která 
patřila k velmi dobře hodnoceným, byl 
výtečný. Já a moji vrstevníci Jirka Rych-
tera a Fanda Vitoch jsme tvořili mladou 
část sboru, který později doplnili ještě 
Petr Jaroš, Zdeněk Mádle a Dana Ví-
tová. Učitelky oborů krejčová a cukrář 
velmi dobře doplňovaly naši mužskou 
část sboru. Ten kromě pedagogické prá-
ce velmi dobře fungoval i v mimoškolní 
a společenské činnos� . A právě to byla 
hlavní zásluha Přemka. Turis� cké výlety, 
sportovní a společenské akce byly často 
náplní mimoškolního času.
Od Přemka jsem se do detailu naučil or-
ganizovat lyžařské kurzy a tehdy oblíbe-
né branné kurzy. Právě na ně i na hlavní-
ho organizátora Přemka velmi rádi vzpo-
mínají bývalí žáci při absolventských 
srazech. 
Jeho snad největší doménou byla hro-
madná vystoupení. Organizoval sparta-
kiády od místních přes okresní až po kraj-
ské. Celky naší školy se dostaly pokaždé 
až na Strahov. Ať si o spartakiádách 
myslí kdo chce, co chce, žáci naší školy 
nacvičovali dobrovolně a s chu� . O vý-
znamu pravidelného cvičení pro tehdejší 
mladou generaci se nechci rozepisovat. 
Zkrátka, byl to kantor tělem i duší. 

Přemek byl ak� vním prvoligovým spor-
tovcem, atletem. Své znalos�  z tréninko-
vého procesu pak uplatňoval při přípra-
vě mladých atletů, kterých byly stovky. 
Z těch posledních mě napadají jména 
staropačáka Fandy Doubka – mistra svě-
ta v dese� boji juniorů či nedávno v na-
šem měsíčníku zmíněné běžkyně Jany 
Mikešové nebo výborného atleta Hon-
zy Vlačihy. Určitě nechci zapomenout 
na Járu Vaněčkovou Neumanovou, ak-
� vní atletku, která sbírá medailová umís-
tění i v dnešní době na seniorských MS 
a ME. V té době byl stadion Přemkovi, 
vzhledem ke vzdálenos�  od jeho domku, 
druhým domovem. Za svoji pedagogic-
kou a trenérskou činnost byl mnohokrát 
na různých úrovních oceněn. Naposledy 
pak získal ocenění Zlatá koruna Králové-
hradeckého kraje za to, že se mnoho let 
nezištně věnoval činnos�  s dětmi a mlá-
deží. 

Nutně a s rados�  musím připomenout, 
že Přemek byl vynikajícím zahrádkářem. 
Přijít k němu na zahrádku bylo jako přijít 
do botanické zahrady. Upravené záho-
ny kvě� n a zeleniny vhodně doplňovaly 
ovocné stromy a keře. Vrcholem byl pak 
skleník, ve kterém kromě jiného pěsto-
val i kaktusy. Dodnes mám jeden v okně 
na úřadě jako dárek, který jsem dostal 
při gratulaci k jeho devadesá� nám.
Milý Přemku, smutná zpráva, kterou 
jsme se dozvěděli ve středu 3. ledna, za-
rmou� la nás všechny, kteří jsme tě znali. 
Děkujeme za to, co jsi pro školství i sport 
v našem městě udělal. Děkuji za všech-
ny, které jsi vedl v tréninkovém procesu 
a vychoval tak generace dě� , pro které 
je sport každodenní potřebou. 
Za všechny, kteří tě znali, slibuji, že nikdy 
nevymizíš z naší mysli.

Milan Pospíšil, místostarosta

Pedagogický sbor Učňovské školy, Přemysl Havlík nahoře první zprava

JAK PSÁT A POSÍLAT ČLÁNKY DO ACHÁTU?
1. Články zasílat na adresu achat@munovapaka.cz VČAS – tj. vždy do 15. dne v měsíci.
2. OBSAH článku nesmí mít komerční a reklamní charakter (nejedná-li se o placenou inzerci)
  a musí se týkat NOVOPACKA a lidí v něm žijících.
3. Text musí být napsaný v textovém editoru (Word), nikoliv ve formátu PDF či JPG.
4. ROZSAH článku je max. 3000 znaků vč. mezer (tj. zhruba ½ str. ve Wordu). 
  Rozsah článků do rubriky SPORT max. 2000 znaků. Každá škola v Nové Pace má k dispozici
  prostor v rozsahu 1 strany. V případě překročení limitu si RR vyhrazuje právo na výběr příspěvků.
5. Každý článek musí mít jasné AUTORSTVÍ – tj. uvedené celé jméno (křestní i příjmení).
6. K článku zasílat maximálně 3 FOTOGRAFIE ve formátu JPG nebo TIF, nevkládat do Wordu.
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Ve středu 20. prosince oslavili naši senio-
ři, klien�  Domova pro seniory, společně 
Vánoce. Každoročně se této dojemné 
oslavy, kterou připravilo vedení Ústavu 
sociálních služeb v čele s jeho ředitelem 
Ing. Vladimírem Šimkem, účastním i já. 
K přání pevného zdraví a velkému po-
děkování všem zaměstnancům Domova, 
které přednesl ředitel a za město moje 
maličkost, přispěli i kantoři naší Základ-
ní umělecké školy. Známé i méně zná-
mé koledy zazpívaly Bára Bouchnerová 
a ředitelka ZUŠ Magda Uhlířová, která 
zahrála i na příčnou fl étnu. Obě zmíněné 
doprovodil na kontrabas Tomáš Matys 
a Jakub Tatoušek na klavír. Velice milé 

bylo, že se ke zpěvu spontánně připojo-
valy i mnohé babičky. A to vše proběh-
lo na obou patrech. Nechybělo vánoční 
cukroví, které si klientky samy upekly, 
další občerstvení i slavnostní přípitek. 
Byl jsem velmi potěšen, že vánoční po-
sezení proběhlo i v době, kdy Domov čelí 
problémům souvisejícím s budováním 

dalšího pavilonu, který podstatně rozšíří 
jeho kapacitu.
Vážené babičky a dědečkové, přejeme 
Vám ještě jednou do nového roku spo-
kojenost a pevné zdraví.

Milan Pospíšil, místostarosta

JEŠTĚ NÁVRAT K VÁNOCŮM

Dům a zahrada
VítězCena kvality

SHOPROKU 2017

Dům a zahrada
FinalistaCena kvality

SHOPROKU 2016

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
Navštivte e-shop Seminka-Chilli.cz 
a vybírejte ze široké nabídky pálivých dobrot. 

Jsme pěstitelé i výrobci a sídlíme v Nové Pace.
Výdejní místo pro osobní odběry je v Husitské 1303.
Potřebujete poradit s výběrem? Volejte 776 283 726.

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
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ŽIVOTU BEZ BARIÉR JE 20 LET
Dne 10. 2. 2024 oslaví Život 
bez bariér 20 let existence. 
Byla to dlouhá, náročná cesta 
plná překážek. Z prvních pě�  
zaměstnanců se organizace 
rozrostla až na téměř 70 za-
městnanců v roce 2010. Stav se 
ustálil a nyní pracuje v sociál-
ních službách, chráněných díl-
nách, v pozicích koordinátorů 
středisek, údržby a administ-
ra� vy 40 zaměstnanců. Novým 
střediskem se v roce 2023 stalo 
komunitní centrum.
Rozvoj byl dynamický, někdy hek� cký, 
a nezapírám, že většinu času zabralo, 
alespoň z mého pohledu, hledání fi nan-
cí. Organizace mnohokrát zažívala krize, 
kdy nebylo na výplaty. Byly i doby, kdy jí 
sami zaměstnanci půjčili peníze na pro-
voz. Bez bankovního úvěru s vysokými 
úroky by organizace nepřežila. 
Překlenuli jsme různá období, ale zajis-
� li kvalitní prostředí pro naše ak� vity 
a činnos� . Za to vděčíme našim stálým 
sponzorům, kterých si vážíme. Z dotací 
státních, krajských, městských a obec-
ních každá nezisková organizace hradí 
převážnou část nákladů a ani ta naše 
není výjimkou. Život bez bariér sídlí 
v areálu bývalé nemocnice, která se díky 
opravám a přestavbám za 18 let změnila 
k nepoznání. 
Činnos�  a ak� vity se postupně rozvíje-
jí, ale chtěla bych se zmínit konkrétně 
o sociální službě denní stacionář. V pod-

statě kdokoli se zdravotním, kombino-
vaným, tělesným pos� žením od 16 let 
může být uživatelem stacionáře. Nově 
je služba rozdělena na 2 skupiny, kde 
v jedné jsou většinou uživatelé od 16 
do 40 let s mentálním, tělesným, kom-
binovaným pos� žením. Ve druhé sku-
pině osoby s demencí a Alzheimerovou 
chorobou. Pro rodiny uživatelů je služba 
velkou pomocí, protože mají jistotu, že 
o jejich blízké bude po celý den profe-
sionálně postaráno. Běžné ak� vity, cvi-
čení, procházky, výukové programy jsou 
v harmonogramu denních činnos� . Naši 
uživatelé jsou skromní, každý z nich má 
občas i své drobné přání, které lze plnit 
v podstatě na počkání. Jsou však chvíle, 
převážně o Vánocích, kdy svá tajná přání 
napíšou na lísteček a umís�  na vánoční 
strom.
Již rok v Novopackém klášteře provozu-
jeme činnost a pracovníci opět nazdobi-

li velký vánoční strom, aby se 
stal chloubou barokního sálu. 
I letos, v době adventu, měli 
uživatelé, zaměstnanci a ve-
řejnost příležitost si ta svoje 
tajná přání na strom umís� t. 
A opravdu jich byly desítky.
Nastala ovšem zvláštní situa-
ce. Protože sál je určen i pro 
veřejnost, konala se v době 
Vánoc v sále akce. Shodou 
okolnos�  byla na akci přítom-
na rodina jednoho z našich 
uživatelů. Náhodně vybrala 

na stromku přání a přečetla. Byl to prá-
vě lístek jejich blízkého. Osud? Kdoví, 
třeba bude jeho přání splněno.
Provozovat profesionálně sociální služ-
by, chráněnou dílnu, půjčovnu kompen-
začních pomůcek, komunitní centrum by 
nebylo možné bez kvalitního týmu a ten 
Život bez bariér určitě má. Napadá mě 
věta: „Bez vás nedokážu být tí m, kým 
být musím.“
Od roku 2023 jsme rozšířili prostory pro 
činnost, navýšili kapacitu pro klienty, 
a tak mají příležitost i další zájemci se 
do sociální služby denní stacionář přihlá-
sit. Pro rodinu to bude přínosem a pro 
nového uživatele příležitos�  příjemně 
a užitečně trávit čas mezi sobě rovnými. 
Více informací najdete na www.zbb.cz, 
kde samozřejmě je i prezentace všech 
našich služeb a ak� vit.

Jitka Fučíková, ředitelka

SOKOLSKÁ VĚRNÁ GARDA SI ZAVZPOMÍNALA NA MINULÉ 
SOKOLSKÉ SLETY
Vánoční svátky využilo i nejstarší členstvo 
novopackého Sokola, které se sdružuje pod 
názvem Věrná garda. Devět jejích členů, star-
ších pětaosmdesá�  let, se sešlo tři dny před 
Silvestrem, aby zavzpomínali na slety a cvičení 
na nich i v době, kdy cvičili jako dě� , než byl 
Sokol zakázaný.   Téměř všichni jsou starší pět-
aosmdesá�  let, Doris Broulová se již dokonce 
blíží k pětadevadesátce. Poslechnout si jejich 
vzpomínky z mládí i z posledních sokolských 
sletů po roce 1990 přišel také starosta Soko-
la Petr Kužel. Občerstvení jim připravili jejich 
mladší sestry Alena Krejčová s Maruškou Su-
chardovou. Všichni si toto hezké setkání velice 
pochvalovali.

Míla Pour
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VÝSTAVA DRONOVÝCH FOTOGRAFIÍ „EVROPA Z PTAČÍ 
PERSPEKTIVY“
V prosklených prostorách recepce kláš-
tera Nová Paka se 5. ledna, v režii Měst-
ského kulturního střediska, uskutečnila 
vernisáž výstavy dronových fotografi í 
Tomáše Neuwirtha s názvem Evropa 
z ptačí perspek� vy. Četní návštěvníci, 
mnozí z řad fotografů, s neskrývaným 
obdivem sledovali fotografi cký soubor 
dvace�  vystavených fotografi í, drono-
vých snímků z dvanác�  zemí. Jsou to 
předem vy� povaná více či méně známá 
místa, která dávají vyniknout jak přírod-
ním scenériím, tak tvořivému lidskému 
umu. Autor fotografi í Tomáš Neuwirth, 
jak jej představila v úvodním slově ře-
ditelka MKS Romana Mar� ncová, najel 
po Evropě více 10 � síc kilometrů a pro-
střednictvím dronů nafo� l zcela mimo-
řádná místa. Vystaveno je dvacet foto-
grafi í na panelech o rozměru 70 x 60 cm.

Kdo je Tomáš Neuwirth, QEP
Fotograf a grafi k, který se zaměřuje 
na dronovou fotografi i. Za své snímky 

obdržel více než sto mezinárodních oce-
nění. Výběrem neobvyklých míst a po-
stprodukčním zpracováním posouvá 
dronovou fotografi i na vyšší úroveň. Je 
jedním ze dvou českých fotografů, kteří 
dvakrát za sebou získali zlatou medaili 
v soutěži MIFA. Je jediným českým foto-
grafem, který se stal fi nalistou pres� žní 
soutěže All About Photo Awards (2020).
Tomášovy snímky byly kromě Evropy vy-
staveny v mnoha zemích včetně Mexika, 
Japonska či Spojených arabských emirá-
tů. Je členem asociace profesionálních 
fotografů ČR. V roce 2019 byl nomino-
ván na Osobnost české fotografi e. Je 
držitelem � tulu Qualifajd European Pho-
tografer, který uděluje federace evrop-
ských profesionálních fotografů.

Oldřich Houška 

Romana Marti ncová, ředitelka MKS, Tomáš Neuwirth (sedící)
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               Tomáš Etzler - přednáška s autogramiádou
                          

                    
                                                                                          NOVÁ PAKA
Vstupenky v předprodeji v Našem knihkupectví v Nové Pace za 100 Kč, na místě za 150 Kč
                                    Více na: www.nase-knihkupectvi.cz      Tel.: 606 030 222     
      

Novinářem

v Číně

21. března 18 h

Aula Gymnázia a SOŠPg 

Nová Paka

ÚSPĚŠNÁ TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024 NA NOVOPACKU OPĚT POMŮŽE 
POTŘEBNÝM
Tříkrálová sbírka má v České republice 
dlouhou tradici. Proto se na Novopacku 
jako každoročně i letos opět stala pro 
koledníky příležitos�  přinést do našich 
domovů koledu s přáním štěs� , zdraví, 
požehnání do nového roku, a zároveň 
tak projevit solidaritu s těmi, kteří po-
moc nejvíce potřebují.
Tříkrálová sbírka proběhla v našem měs-
tě a okolí ve dnech 5. a 6. ledna, kdy se 
po skupinách vydalo do ulic koledovat 
na 100 dě�  a vedoucích ze skautského 
střediska Sopka Nová Paka a z oddílu 
hasičů ve Vrchovině. První skupina zača-
la koledovat již v pátek brzy odpoledne 
v novopackém Domově seniorů za do-
provodu místní terapeutky, následovala 
je skupina koledníků po náměs�  a přileh-
lých obchodech a restauracích, další sku-
piny mezi� m vyrážely do ulic ve všech 
částech města. Koleda probíhala po celé 
páteční odpoledne a celou sobotu. Jed-
na z nejvytrvalejších skupinek končila 
koledou v sobotních pozdních večerních 
hodinách v Podlevíně a úplně poslední 
skupinka koledovala ještě navíc v neděli 
dopoledne v klášterním kostele. Podaři-
lo se projít téměř všechny ulice v Nové 
Pace, koledníci navš� vili také Heřmani-
ce, Studénku, Valdov, Š� kov, Vrchovinu, 
Balka a Podlevín.
Koledníci svým zpěvem, někteří i za do-

provodu fl étny nebo kytary, přinesli 
spoustě lidem do jejich domovů mnoho 
rados� . Někteří obyvatelé je již netr-
pělivě očekávali a většinou je odměnili 
za jejich návštěvu drobnými sladkostmi, 
ovocem a štědrým příspěvkem do zape-
četěných pokladniček.
Zázemí celé akci opět poskytli skau�  
ve své klubovně, kde probíhala veške-
rá potřebná administra� va, organizace, 
výprava skupinek a další rozsáhlá logis-
� ka, potřebná ke zdárnému průběhu 
celé sbírky. Koledníci si zde mohli také 
odpočinout, občerstvit a ohřát se, i když 
počasí jim naštěs�  letos přálo.
Je až obdivuhodné, že se v tak malém 
městečku, jako je Nová Paka, opět našlo 
obrovské množství štědrých dárců, a tak 
se společnými silami vybrala rekord-
ní částka 170 456 Kč. Velká část těchto 
prostředků bude použita právě v naší 
lokalitě hlavně na pomoc rodinám s dět-
mi v nouzi, nemocným a pos� ženým, 
seniorům a na podporu různorodých 
ak� vit Charity Jičín, která zde ve velkém 
rozsahu již dlouhodobě působí a pomá-
há všem potřebným. Pomoci tak může 
i Vám a Vašim blízkým v nouzi.
Na závěr bych chtěla za všechny orga-
nizátory poděkovat všem vytrvalým 
koledníkům, kteří se do sbírky zapojili, 
všem, kteří připravili pro koledníky zá-

zemí a občerstvení ve skautské klubov-
ně, dále pak paní Hylmarové, která ušila 
mnoho krásných nových obleků pro ko-
ledníky, a v neposlední řadě Vám všem, 
kteří jste otevřeli dveře svých domovů, 
vyslechli koledu a přispěli do této sbírky.
Děkujeme a přejeme všem novopackým 
obyvatelům hodně štěs� , zdraví a mno-
ho rados�  v roce 2024 a na začátku příš-
� ho roku můžete opět očekávat tříkrálo-
vé koledníky u dveří svých domovů.

Olga Vitvarová
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Ve čtvrtek 21. března od 18 hodin se 
uskuteční setkání s Tomášem Etzlerem 
v aule Gymnázia a SOŠPg v Nové Pace.
Tomáš Etzler (* 1. dubna 1963) je bý-
valý český novinář, který působil sedm 
let v Číně. Je prvním českým novinářem 
oceněným cenou Emmy.
Vystudoval zeměpis a tělocvik na Peda-
gogické fakultě v Ostravě. Od roku 1987 
byl dramaturgem zábavných pořadů os-
travského studia Československé televi-
ze. V roce 1991 odešel do USA. V roce 
1999 mu byla nabídnuta práce v CNN. 
Cable News Network (zkratka CNN) je 
americká kabelové televizní společnost 
založená v roce 1980 Tedem Turnerem 
a Reesem Schonfeldem. V době svého 
založení byla CNN prvním kanálem po-
skytujícím zpravodajství 24 hodin den-
ně a první čistě zpravodajskou stanicí 
v USA. I přes velké množství poboček 
vysílá CNN primárně z hlavního ústředí 
v Atlantě, z Time Warnet Center v New 
Yorku a ze studií ve Washingtonu, D.C. 
a Los Angeles.

Tomáš Etzler v CNN začal pracovat jako 
řidič a později jako editor zpráv. Poté pů-
sobil jako produkční CNN na Hai� , v Irá-
ku a v Afganistánu. V září 2008 byl jako 
první Čech oceněn za svou práci v týmu 
CNN, který získal cenu Emmy za aplikaci 
satelitních přenosů pomocí technologie 
BGAN. Tato technologie umožňuje mo-
bilní živé vstupy bez přenosových vozů.
V roce 2006 dal v CNN výpověď a poté 
nastoupil do Pekingu, kam se přestě-
hoval za svojí manželkou, zpravodajkou 
švýcarské televize Barbarou Lüthiovou. 
Od ledna 2007 byl prvním stálým zpra-
vodajem České televize v Číně a po sou-
hlasu švýcarské i České televize spolu-
pracoval s manželkou na reportážích pro 
obě média. V roce 2010 následoval svoji 
manželku do Hongkongu. Reportáže 
natáčel po celé Číně, v souvislos�  s čín-
skými tématy se vydal také na Tchajwan, 
Filipíny a do Austrálie. Za dobu svého 
působení v Číně připravil a prezentoval 
skoro pět set reportáží nebo živých vstu-
pů. Během svého působení v Pekingu byl 

vybaven technikou ze CNN, s níž nadále 
spolupracoval jako produkční na volné 
noze, a čerpal i ze spolupráce se svou 
manželkou, zkušenou švýcarskou kore-
spondentkou se znalos�  Číny. Při ukon-
čení své mise mimo jiné uvedl: „Chci po-
děkovat i za volnost, kterou jsem měl při 
výběru témat reportáží, a za naprostou 
editorskou svobodu při jejich zpracová-
ní.“
Co vše Tomáš Etzler v Číně prožil? S jaký-
mi lidmi se setkal? Jak žijí obyčejní lidé 
ve vesnicích vzdálených mnoho kilome-
trů od velkých měst? Co přinesla krize 
nájemním dělníkům? Jaké je osobní po-
znání Tomáše Etzlera o zemi, která se mu 
původně zdála neobyčejně dynamickou 
s obrovským rozvojem? Přijďte se pře-
svědčit při setkání s ním a již předem se 
můžete začíst do jeho knih „Novinářem 
v Číně“, které jsou také v audio verzi. 
Těšíme se na vás. 

Bohunka Korbelářová

TOMÁŠ ETZLER V NOVÉ PACE

Slevy se vztahují na všechna brýlová skla (s vyjímkou skel Myiosmart) a všechny obruby vybraných značek. Platí při nákupu kompletních dioptrických brýlí. Kompletní podmínky této i našich dalších akcí naleznete na www.orangeoptik.cz/akce

Komenského 272, Nová Paka, tel.: 774 711 250, www.orangeoptik.cz
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STARÉ DOMY NOVÉ PAKY
V ulici Legií v Nové Pace, pod železničním 
nadjezdem mnohokrát nabouraným vy-
sokými přívěsy nákladních aut, a napro�  
bývalé Velvetě, chodíme několik po-
sledních měsíců kolem domu č. p. 716, 
který býval měšťanským a dnes nemá 
střechu. Máme se snad obávat „ampu-
tace“ zbytků secesních výtvarných sou-
čás�  rodinného sídla obuvnického pod-
nikatele z revolučního období tzv. První 
republiky, kdy Nová Paka prosperovala, 
a „těšit se“ na u� litárně, spoře a prak� c-
ky vyhlížející „řadovku“ korespondující 
s domem sousedním, tj. již přestavěným 
a mnohem mladším? A co vypovídací 
schopnos�  o tomto území? Vždy tudy 
vedla hlavní dopravní tepna – ostatně 
jako nyní. Po zprovoznění obchvatu Nové 
Paky konečně zavládne klid, z magistrály 
bude promenáda a kolem ní… „řadov-
ky“… Před obchodem Velvety, kam jsem 
chodila kupovat metráž, bude například 
zahradní kavárna s dětským koutkem, 

pod trafi kou cukrárna se zmrzlinou. 
V prosluněném letním odpoledni budou 
mezi stromy vysázenými od polikliniky 
až k hudebninám poletovat ptáci, pří-
jemný chládek. Jak by se do této atmo-
sféry městského prostředí hodila fasáda 
domu, co tu býval. Také byl jeho majitel 
na něj patřičně hrdý. Jenže my ne.
Návrh domu pana Karla a Marie Hošico-
vých, resp. plán na přestavbu původního 
domu č. p. 716, vypracovala Technická 
kancelář Josefa Brabce v Nové Pace. 
Schválený byl v srpnu 1918 a přestavba 
byla dokončena 1. prosince 1919 včet-
ně přístavby obuvnické dílny, což do-
kládá „vysvědčení o dokončené stavbě“ 
od Městského úřadu v Nové Pace ze dne 
12. března 1924.
Manželé Hošicovi měli syna Karla, kte-
rý maturoval v maturitním roce 1930 
na gymnáziu – třída VII.
V roce 1951 na gymnáziu, se třídou IV. B, 
maturovala Ludmila Hošicová, patrně 

vnučka stavitele secesního měšťanského 
domu na ulici Legií.
Ve Státním okresním archivu se zacho-
vala původní dokumentace z roku 1918. 
Ze stra� grafi ckých vrstev dožívajících 
omítek a opadávající plas� cké tektoniky 
domu zjišťujeme, že v průběhu následu-
jících let socialis� ckého realismu ve sta-
vebnictví byla výzdoba fasád poněkud 
zjednodušena a hlazené vápenné omít-
ky byly nahrazeny stříkanými omítkami 
vápenocementovými, což byl poměrně 
častý postup. Podobně byla stříkanou 
omítkou „ošetřena“ například budova 
Sokola v Jičíně na Husově třídě. Úsměv-
né je, že mezi neoklasicistními andělíčky 
s činkami nad vstupním portálem tam 
bylo takto zastříkáno a na desítky let za-
konzervováno i vlaštovčí hnízdo.

Lenka Nyklová

„Plán na adaptaci a přístavbu domu č. p. 716 P. K. HOŠICE 
v Nové Pace“ schválený 7. srpna 1918

Městským představenstvem v Nové Pace vypracovala 
Technická kancelář Josefa Brabce v Nové Pace
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Mapa

3.–7. fotografi e č. p. 716 ze září 2021

Stavební povolení Karlu Hošicovi ze dne 7. 8. 1918

PŘEDSTAVUJEME VÁM
Vážení čtenáři Achátu, znáte ve svém okolí 

někoho zajímavého, o kom by se měli 

dozvědět i ostatní?

Můžete o něm napsat do rubriky 

PŘEDSTAVUJEME VÁM. Vaše příspěvky posílejte 

na

achat@munovapaka.cz.

TĚŠÍME SE NA VAŠE PŘÍSPĚVKY!
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Loňský rok byl pro společnost Tiyo a.s. plný významných úspěchů

a inovací. 

Velkou radost přineslo získání certifi kace systému managementu kvality 

dle EN 9100 pro letectví. „Tato certifi kace svědčí o našem závazku

k nejvyšším standardům kvality ve všech oblastech činností a otevírá nové 

možnosti pro naši expanzi do letectví“ vysvětluje Martin Mihulka, vedoucí 

týmu Equipmentu.

Jedním z klíčových cílů pro letošní rok, který se podařilo naplnit, bylo roz-

šíření naší působnosti do oblasti elektromobility. Od konstrukce a výpočtů 

pro díly a sestavy elektrických autobusů, nákladních vozidel až po komplexní 

zkoušení a validaci elektrických komponent.

Dále jsme se zaměřili na nové projekty v oblasti zkoušení baterií, která je klí-

čová pro rozvoj elektromobility. Nejzajímavějším a nejkomplexnějším projek-

tem, který se letos rozjel je testování elektrických kompresorů. Tento projekt 

refl ektuje naši schopnost reagovat na nejnovější technologické trendy

v pohonech elektrických vozidel. 

Došlo k rozšíření spolupráce se základními a středními školami v Králové-

hradeckém regionu. Podpořili jsme projekt „studentská formule“ týmu CULS 

Prague Formula Racing. 

A co čeká Tiyo a.s. v roce 2024?

„Pro rok 2024 má Tiyo v plánu další rozsáhlé investice do technologií, které 

nám umožní zůstat v čele inovací v oblasti testování a vývoje automobilo-

vých komponent“ říká Milan Křovina, spolumajitel a člen představenstva Tiyo.   

„Tyto investice jsou spojeny s dalšími zajímavými projekty, které nás čekají.“

S ohledem na tyto nové výzvy a expanzi naší činnosti, hledáme nové kole-

gy, kteří se k nám připojí a pomohou nám realizovat naše ambiciózní plány. 

Pokud máte zájem být součástí našeho týmu, neváhejte a obraťte se na nás 

na adrese people@tiyo.cz.

Více informací o naší fi rmě naleznete na www.tiyo.cz

Aktuální pracovní pozice zde: 

Úspěšný rok plný zajímavých projektů a inovací. 

Pokud máš o práci zájem, potřebuješ více informací – neváhej se na mě obrátit.

Lenka Vyhlídalová,

HR specialista - Mobil | +420 777 793 539 | lenka.vyhlidalova@tiyo.cz

Každoroční předvánoční se-
tkání dobrovolných hasičů 
z Valdova se poslední dva roky 
točí kolem dětského družstva 
a jeho činnos� . Před pár lety 
ty nejdelší schůze trvaly až dvě 
hodiny, dnes je to daleko více. 
Dětské družstvo, vzniklé tepr-
ve na jaře 2022, přineslo hasi-
čům radost, ale o to více práce 
a plánování, které je potřeba 
ladit a odsouhlasit právě na vý-
roční schůzi.
Před samotnou schůzí se od
17 hodin sešly dě� . Dospělí 
členové výboru jim s pomo-
cí fotografi í připomněli jejich závodní, 
herní i veřejně prospěšnou činnost. Aby 
dě�  zažily schůzi se vším, co k tomu 
patří, i ony si odhlasovaly plán činnos�  
na rok 2024. Ještěže většina z nich neumí 
číst, kdyby to� ž přesně pochopily, co si 
schválily, možná by v diskuzi snížily na-
stavenou laťku. Za odměnu dostaly per-
níkovou chaloupku a ježibaba byla bě-
hem pár minut bez střechy nad hlavou.
Dospělí hasiči se sešli v 19 hodin a kaž-

doroční kolotoč zpráv odstartoval sta-
rosta, následoval velitel, velitelka dět-
ského družstva, fi nanční hospodářka 
a revizní komise. I další body jako oce-
nění členů nebo volba delegátů na různé 
schůze by se nechaly nazvat tradičními. 
Až došlo na plán činnos�  pro rok 2024, 
z dříve dese� bodového seznamu jsme se 
posunuli na číslo čtyřicet dva. V průmě-
ru se každý tře�  víkend valdovš�  hasiči 
budou scházet na nějaké akci. Dětské 
soutěže, soustředění, cvičení a k tomu ta 

klasická činnost, která probíhá 
už roky v podobném duchu. 
Samozřejmos�  je každotýden-
ní trénink dě� . Největší podíl 
a poděkování za práci kolem 
dě� , ochotu a čas patří proško-
leným vedoucím. To oni můžou 
za to, že se dětské družstvo 
ve Valdově poskládalo, začalo, 
uchy� lo a v budoucnu doufej-
me i uspěje ve srovnání s ostat-
ními sbory. Nikdy bychom se 
ale o kroužku mladého hasiče 
ani nezačali bavit, kdybychom 
neměli podporu zastupitel-
stva v Nové Pace. Jejich pomoc 

pro naši činnost je úžasná a nelze říct 
nic jiného, než děkujeme. Poděkování 
si zaslouží i všichni ostatní, kteří přispí-
vají k fungování sboru ať prací, fi nančně 
nebo morálně.
V roce 2024 přejí všem hodně zdraví, po-
hody a úspěchů dobrovolní hasiči z Val-
dova.

Vladimír Sedláček
starosta sboru

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA HASIČŮ Z VALDOVA
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 Aktuální nabídku volných pracovních míst najdete na www.sqs-fiber.cz v sekci Kariéra.
V případě zájmu o zaměstnání v SQS můžete svůj profesní životopis vložit přes webový kontaktní formulář, zaslat na personal@sqs-fiber.cz, 

případně přijít osobně vyplnit dotazník uchazeče o zaměstnání. Na vaše dotazy rádi odpovíme na tel.  493 765 381.

Saurus na Tři krále a bruslení
Nový rok dě� z dětské skupiny SQS DS Saurus zahájily povídáním o zážitcích z Vánoc a o svátku Tří králů. Paní učitelky jim přečetly krátký příběh 
o příchodu tří králů do Betléma přivítat právě narozeného Ježíška a o darech, které mu přinesli. Dě� se také naučily zpívat koledu My tři králové 
jdeme k vám. Leden byl ale hlavně ve znamení nové pohybové ak�vity. Kromě každodenního cvičení a pohybových her ve školce, na zahradě     
a na vycházkách, dě� začaly chodit na kurz bruslení. Některé dě� se s bruslemi teprve seznamovaly. Učily se na bruslích stát, zvednout se z ledu 
a zkoušely jezdit s hrazdičkou. Dě�, které se zvládly udržet, už jezdily i bez hrazdičky. Bruslení je moc baví a na každou další lekci se těší.

30 let SQS
Společnost SQS Vláknová op�ka letos slaví 30. výročí založení firmy. Od svých 
počátků v roce 1994 byla SQS zaměřena na moderní technologie, které musela 
zvládnout a dále rozvíjet, aby mohla na základě vlastního výzkumu a vývoje 
vyrábět špičkové produkty schopné se úspěšně uplatnit na náročném 
telekomunikačním trhu a postupně i prak�cky ve všech průmyslových odvětvích. 
V současnos� jsou produkty SQS důležitou součás� mnoha zařízení a systémů 
využívaných v nejrůznějších aplikacích od podmořských op�ckých přenosů a 
telekomunikací přes op�cké komponenty v datových centrech, měřicí a lékařské 
technice, obranném a automobilním průmyslu po laserové kabely, zdroje a lasery 
pro průmyslovou výrobu. Svoji budoucnost SQS vidí ve vývoji a výrobě speciálních 
produktů pro fotoniku a laserovou techniku s vysokou přidanou hodnotou a ve 
zvyšování efek�vity výroby zaváděním automa�zace výrobních procesů. 

OFC 2024 San Diego
Poslední týden v březnu se SQS zúčastní veletrhu op�ckých vláknových komunikací 

OFC 2024 v San Diegu ve Spojených státech. Jedná se o velmi důležitou akci s cílem podpořit ak�vity firmy na vysoce konkurenčním americkém 
trhu. K hlavním produktům, které bude SQS na svém stánku prezentovat, patří op�cké propojovací moduly s vláknovými poli a kolimačními 
mikročočkami speciálně vyvinuté pro připojení op�ckých vláken k fotonickým integrovaným obvodům. Převratnou novinkou jsou nejen tyto 
komponenty samotné, ale také způsob jejich výroby využívající automa�zované výrobní procesy.

LET
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PAČÁCI NA CESTÁCH (137. DÍL)

CYKLOVANDROVÁNÍ
NOVÁ PAKA – WARSZAWA – GDAŃSK, 1. část

„Krkonoše jsou výraznou bariérou, za níž 
se rozprostí rá velká evropská země ský-
tající mnoho zákoutí  a měst k prozkou-
mání. Přesto, že máme Polsko za humny, 
naše cestovatelské choutky vedou čas-
těji jiným směrem. Že je tu co objevovat 
i obdivovat, nás přesvědčí Šárka a Pavel 
Haklovi se svým kamarádem Petrem. Je-
jich tradiční cyklovandr měl v létě 2023 
cíl u Baltského moře v polskému přístavu 
Gdaňsk. Tak ke strojům a jedeme!“ 

D. P.

Pátek 28. července 2023, 66 km
Obáváli jsme se, že budeme startovat 
v deš� , ale po desáté hodině se počasí 
přece jen umoudřilo a my jsme vyrazi-
li za sucha. Ve Staré Pace jsme nabrali 
našeho souputníka Váňu (Petra Vancla) 
a mar� nickým hájem jsme prosvištěli 
do Horní Branné, kde jsme chvilku odpo-
čívali u lyžaře v zámeckém parku. Další 
přestávka následovala až ve Špindlero-
vě Mlýně. Drobně pršelo, tak jsme se 
schovali pod stříškou na autobusovém 
nádraží a s� hli jsme do sebe hodit prv-
ního pivsona. Následoval výšlap na Špin-
dlerovku, nejvyšší bod zájezdu. Přes 
mraky se tady občas i klubalo sluníčko. 
Ve Špindlerově boudě jsme se posilni-
li krkonošským kyselem a pak už jsme 
mas� li šupem do Polska. Jízdu jsme však 
museli přizpůsobit povrchu asfaltky při-
pomínající plas� ckou mapu Krkonoš, až 
nás od brzdění bolely pazoury. Aby nohy 
nepřišly zkrátka, čekalo nás ještě jedno 
táhlé stoupání do Karpacze, jehož správ-

ní území sahá až na vrchol Sněžky. Uby-
tovali jsme se v penzionu a pak už jsme 
se prodírali davem všudypřítomných tu-
ristů. Na pamě� hodnos�  a zajímavos�  
nebyla síla, chtěli jsme hlavně koštnout 
místní točené pivo. Téměř všechny hos-
půdky byly obsazené, nebo měly na čepu 
české značky velkých pivovarů, a tak 
jsme ve fi nále zapíjeli šašlik trutnovským 
Krakonošem. Přejezdem přes hranice se 
povětří změnilo jako mávnu� m proutku 
a opro�  Čechám bylo krásně teplo a slu-
nečno. 

Sobota 29. července 2023, 92 km
Před půl desátou jsme už valili sjezdíkem 
do městečka Kowary, známého muzeem 
miniatur, abychom se vzápě�  ploužili 

místy prudšími úseky do vesničky Ogor-
zelec. Za hodinu jízdy jsme nakrou� li 
pouhých 12 km. V městečku Boguszów-
-Gorce nás zaujala šachta Witold, v jejíž 
budově vzniklo kromě knihovny nové 
kulturní a kongresové centrum. Pauzí-
rovali jsme jen krátce, více jsme se zdr-
želi až ve Walbrzychu, kde jsme se asi 
hodinu napájeli moky Żywiec a Tyskie. 
Já pak vlála na novém gravelu jako fan-
gle na stožáru až k Bielawskému jezeru. 
Nebylo to způsobeno přemírou piv, ný-
brž silným bočním větrem. Po osvěžující 
koupačce jsme za lehkého deště odjíž-
děli na ubikaci do Bielawy. Rychle jsme 
se dali do gala, neboť v půl sedmé nás 
vyzvedla Alicja a jeli jsme na návštěvu 
k Lidii, emeritní ředitelce Centra kultury 
a městské knihovny v Pieszycích. S obě-
ma dámami jsem spolupracovala na ně-
kolika česko-polských projektech a naše 
vztahy se postupně změnily z pracovních 
až na přátelské. Bylo to moc milé setkání. 

Neděle, 30. července 2023, 89 km
Dnešní etapa měla jen pár kopečků 
na začátku a na konci. Kousek jsme se 
svezli i terénem, což byla vítaná změna. 
Polední siestu jsme trávili u Zalewu Pa-
czkowski, ale voda byla plná zelených 
„fujtajbliků“, tak jsme si jen vymáchali 
nohy. S hospodami to byla mizérie. Na-
štěs�  jsme projížděli Českem a v obci 
Vidnava jsme nepohrdli echtovním čes-
kým Radegastem a smažákem. Kopíro-
vali jsme státní hranici a nedaleké Ry-
chlebské stezky jsme raději vynechali. Šachta Witold

Královský hrad ve Varšavě byl během 2. sv. války kompletně 
zdemolován a následně přestavěnPohled na Sněžku z polské Karpacze
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Nocovali jsme ve městečku Głuchołazy, 
ale přije�  zde nebylo tak vřelé jako včera 
u Lidie. Nenahlásili jsme, že budeme mít 
kola a hned byl problém. Navrhli jsme, 
že si je uschováme v chodbě, ale pán 
o tom nechtěl ani slyšet a trval na tom, 
že zůstanou na dvoře. Chvilku jsme se 
dohadovali, ale pod schodištěm se našel 
přístěnek jak dělaný pro Harryho Po� era 
anebo naše „rowery“. Sice se nedal zam-
knout, ale zabarikádovali jsme ho popel-
nicemi a kola zabezpečili zámky.

Pondělí, 31. července 2023, 104 km
Náš vítací výbor očekával příjezd další-
ho parťáka. České dráhy přivezly přes-
ně v 10.05 na hlavní nádraží Głuchołazy 
nadupaného cyklistu Pavla Červeného 
z TJ Sokol Roškopov. Na rozdíl od nás byl 
pěkně fresh a udával tempo až do hos-
� nce Zamkowy młyn v obci Krapkowi-
ce. Po 55 km padla volba na regionální 
mok Nyskie jasne a gulášek. Pak jsme 
si v rychlos�  prohlédli nádvoří zdej-
šího zámku, jehož historie sahá až do
13. stole� . Několikrát byl zničen, napo-
sledy během 2. světové války. Obnoven 
byl v roce 1947 a od té doby v něm sídlí 
škola. V současnos�  je zde komplex od-
borných škol Opole Piast. Nocleh jsme 
brali u řeky ve starém mlýně pradědečka 
Sylwestera Bombelky, obklopeném lesy, 
loukami, rybníky a vybaveném půjčov-
nou kajaků. V okolí je několik vodáckých 
tras různých délek vhodných i pro rodiny 
s dětmi. Nachází se na konci kajakářské 
trasy Krupski Młyn-Żędowice a je ideál-
ním místem odpočinku. Měli jsme troš-
ku obavy, že se picneme, protože Pavel 
přivezl v čutoře přepálený hrušky jako 
zápisný, ale nakonec to nebyla taková 
divočina. 

Úterý 1. srpna 2023, 68 km
Poprchávalo, holt k těm plackám je po-
třeba taky nějaký koefi cient ob� žnos� . 
Prak� cky jsme nezastavovali a délku tra-
sy minimalizovali. V jednu hodinu jsme 
byli v polské duchovní metropoli Często-
chowa, která byla tentokrát cílem etapy. 
Kód od ubytování nám ještě nepřišel, tak 
jsme se rozjeli na Jasnou horu a zapsa-
li jsme se k 5 milionům lidí, kteří ročně 
navš� ví toto páté největší poutní místo 
na světě se skvostným, barokně vyzdo-
beným klášterem. Já s Berym jsme si 
pinkli ještě alespoň jeden kopec do Ho-
robraní, čímž jsme si připsali dalších 
6 km. Večer jsme se společně odebrali 
na obhlídku města.

Středa 2. srpna 2023, 92 km
Ráno jsme se vydali rušnou silnicí číslo 
91 a přestávku jsme měli v obci Rozpr-
za. Jediná krčma byla zavřená, tak jsme 
se spokojili s drobným občerstvením za-
koupeným v místním marketu. Odbočili 
jsme na klidnou cyklostezku. Po půl tře�  
jsme měli „posekáno“ a regenerovali 
jsme unavené svaly v jezeru u prona-
jatého domku v břízkách. Nasy� li jsme 
v nedaleké restauraci, v obchůdku ve vsi 
jsme doplnili zásoby (zejména piva) a ve-
čer u jezera mohl začít. 

Čtvrtek 3. srpna 2023, 76 km
Šedesát kilometrů jsme šlapali v deš� , 
jehož intenzita se měnila stejně jako kva-
lita povrchu místních komunikací. V To-

maszowie Mazowieckim jsme u bývalé-
ho podzemního dolu na křemenný písek 
Groty Nagórzyckie chvíli váhali, jestli se 
raději neschováme pod zemským povr-
chem. Cestou jsme obdivovali spoustu 
krásných a udržovaných kostelů, ale s vý-
čepy to bylo daremný. Oběd jsme sněd-
li málem až k večeři. Vedle v sámošce 
jsme udělali skromný nákup a po chvilce 
jsme zapluli do úžasného agropenzionu 
Bumerang v obci Chlebów. Večer jsme 
se nepouštěli do žádných větších akcí, 
neboť bylo potřeba nabrat sílu na fi niš 
do hlavního města Warszawy. 

Pátek 4. srpna, 100 km
Kolem poledne byl čas na oddech 
v Grodzisku Mazowieckim, kde jsme 
spočinuli v parčíku u rybníčků Stawy Go-
liana u památníku Leonida Teligi, důstoj-
níka pěchoty polské armády a polského 
letectva ve Velké Británii, kterému se 
podařilo v letech 1967 až 1969 na své 
jachtě obeplout celý svět. U cedule War-
szawa jsme byli v půl tře�  odpoledne 
a o hodinou později jsme už popíjeli ví-
tězné pivo na letní zahrádce přímo na-
pro�  Královskému hradu. Zabydleli jsme 
se v hotelu, načerpali něco sil a vypravili 
jsme se společně do víru velkoměsta. 
Večer jsme strávili v příjemném hudeb-
ním baru Ritmo, kde jsme utra� li znač-
nou část hotovos�  a rozloučili jsme se 
s Pavlem Červeným, který odjel v sobotu 
brzkým ranním vlakem zpět do Čech. 

Šárka Haklová

Jsme v cíli první části Památník Leonida Teligi
Klášter Jasná hora, nejvýznamnější 

poutní místo Polska
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MUZEUM A KLENOTNICE

UMĚNÍ HRÁT SI POSILUJE LIDSKOU DUŠI
Stavět se tedy ke skutečnosti  jako ke hře, rozšířit prostor velko-
rysého herního chování, které dokáže zaplašit skrblictví, chti -
vost a zlobu, znamená pracovat na díle civilizace. 

R. Caillois

Hra provází v různé formě civilizaci od nepamě� . Charakteri-
zuje vždy tak trochu danou epochu vývoje lidstva. Hra má svůj 
rytmus, dynamiku, svůj půvab. Hráč díky hře vstupuje do jiné-
ho času tedy i prostoru, je vyvázán ze své každodennos� . Hra 
má svůj řád, který hráče uvádí v její svět. Provází ho narůstání 
a uvolňování napě� , z kterého se rodí vášeň pro hru. 
Mnohé hry se odehrávají v pospolitos�  s ostatními, z toho ply-
ne jejich socializační charakter. Ono kouzlo, onen půvab hry 
tkví často ve sféře  jednotlivých obrazů, ke kterým jsem v rámci 
hry poután a díky kterým se rozhoduji. Jde o svobodnou volbu 
mého herního jednání. A díky jejímu hernímu plánu mohu po-
rozumět i dynamismům utvářejícím společnost, ve které žiji. 
I takový může být přínos  hry.
Každý hráč má svůj osobitý styl, do hry může svobodně vstou-
pit a svobodně z ní také vystoupit. Hra probouzí jeho vníma-
vost, bystrost, krea� vitu. Půvab ze hry mizí, pokud hráč odejde 
z dosahu jejího herního pole. Hra je tak ukončena nebo je vy-
kázán, pokud nedodržuje její pravidla. 
Požitek z ní se v reálném světě rychle vytrácí. A pokud jej do re-
álného světa přenesu, může se pro mne stát jen fi xní ideou 
(utkvělou obsedantní představou). Tam to� ž už ten jinosvět
díky jinému hernímu poli nepla� . Proto snad ta vášeň pro ná-
vrat do ní.

Desková hra
je hrou, kdy se herní plán odehrává na desce nebo stolu, kde 
hráči posouvají kameny nebo fi gurami. Herní kameny mají 
při hře vždy stejnou hodnotu, kdežto fi gury jsou hierarchicky 
rozčleněny, mají tedy různou sílu. A dle toho s nimi také hráč 
táhne. Deskové hry v rámci lidského rodu, to je velmi dlouhý 
příběh, jsou známé již ze starověkých kultur. 

Hra jako kultovní slavnost
Kdysi zřejmě měla svůj man� cký význam. Slavení slavnos�  
mělo svůj periodický charakter. Člověk se tak dostával do blíz-
kos�  bohů. Hra  napovídala, jak dále jednat, jak se chovat, aby 
člověk obstál před bohy i v reálném světě. Hra byla součás�  
obřadních rituálů, hra napomáhala hráči, který do hry vstoupil, 
k porozumění sobě samému a i světu, který ho obklopoval. Kul-
tovní hra byla odrazem celku, jeho jednotlivých obrazů, mýti c-
kých zkušeností  našich předků. Díky jednotlivým obrazům hry 
se člověku vyjevuje a je prožíváno veškerenstvo světa. Taková 
hra může mít až iniciační charakter.

Profanace hry
Postupně začíná hra nabývat světského významu, např. v rámci 
boje se rodí budoucí strategické hry, kdy jsou dle herního plánu 
(mapy) posouvány kameny, fi gury až ke zdárnému vítězství. 
Hra se také stává dobrým terapeu� ckým prostředkem, vyvá-
záním z reality do jiného světa. Dává mi i možnost, jak nějakou 
významně nabitou emoční situaci padající na mne v reálném 
světě vyřešit.  
Je v ní ale nesena i určitá zkušenost, poznání a má tedy i ne-
zanedbatelný didak� cký charakter. Pro většinu z nás je dnes 
ale pouze zábavou. A ubavit se k smr�  nemá už s opravdovou 
hrou nic společného. I když určité její prvky přetrvávají. Ty nám 
zůstávají mnohdy bohužel skryty. Stávám se pouze prvopláno-
vým účastníkem této zábavy. Zůstává pak jen radost ze hry s lo-
gickým dův� pem tahů směřujících k výhře.
Samo vítězství, k němuž hráč dospěl, není zase tak podstatné, 
důležitý je způsob cesty, která jej k němu vedla. A přijmout ho 
bez opojení a ješitnos�  dokáže jen opravdový hráč. To zname-
ná s nadhledem a krajní zdrženlivos� . Vždyť mu byla dána mož-
nost, způsob, jak k němu proniknout.

Bývalý prezident Britské antropologické společnosti  se mne ze-
ptal: „Dovedete pochopit, že tak vysoce inteligentní lidé jako 
Číňané nemají žádnou vědu?“ Odpověděl jsem: „Mají vědu, ale 
Vy jí nerozumíte. Není založena na principu kauzality. Princip 
kauzality není jediným principem: je pouze relati vní."

C. G. JungFoto: Ivo Chocholáč

 Libro de los juegos, 1283,  převzato z htt ps://cs.wikipedia.org/
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Převzato Oswald Wirth, Tarot a středověká obraznost,
Malvern 2013

Člověk díky hře nevstupuje jen v dialog s ostatními, ale také 
do intenzivní vnitřní komunikace ze sebou samým. Sám v rámci 
herního pole se do sebe vciťuje, prožívá svou novou skutečnost 
a dle toho také jedná. Vždy ale záleží, jaký list nebo kombinace 
mu padne nebo ho napadne, a od toho se odvíjí i jeho násled-
ná hra. Mnohdy v tom hraje roli synchronicita, jaký obraz v tu 
chvíli před něj vystoupí. Jde o jedno či více akauzálních setkání, 
které subjekt vnímá a ony k němu promlouvají. Čínská Kniha 
proměn (I-� ng) o tom vypráví. V tom je také kouzlo hry.

Hra je pro lidskou společnost důležitá, pro hodnoty, které 
v sobě nese, pro duchovní a sociální vazby, které v lidské po-
spolitos�  rozvíjí. Hry se v lidských dějinách vytvářejí a mizí. Dá 
se říci spíše jejich podoby. Struktura hry se většinou objevuje 
díky jinému kulturnímu vzorci znovu a znovu vždy v jiném kabá-
tě. Často v nich je tak zachycen odraz společnos� . Jen některé 
hry zůstávají. 

Hra v sobě může skrývat jasný apollinský moment svobodné 
svébytnosti , ale také temný dionýský moment panického zřek-
nutí  sebe sama

E. Fink

To záleží jen od tebe, jak to rozehraješ. Nejlepší je ale rovnová-
ha obou principů. 

Když se rozum a krása ve vášnivém opojení spojí, tehdy k tobě 
promlouvá theatrum mundi (divadlo světa).

Ve výstavních prostorách Suchardova domu se setkáte s Pří-
během deskových her a můžete  do něj také ak� vně vstoupit.

Ivo Chocholáč 

Suchardův dům, vernisáž výstavy v pátek 2. 2. 2024 v 17 hodin,
výstavu zahájí Miroslava Pecháčková, majitelka Muzea hraček Rychnov nad Kněžnou.

VELKÝ VÝPRODEJ

SKLEPNÍCH ZÁSOB!!!
Více informací na www.okurik.cz
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Městské kulturní středisko Nová Paka, tel./fax 493 721 928, www.kultura-novapaka.cz

JAK HASTRMÁNEK HANIČCE
SVATBU ZACHRÁNIL
– LS Rolnička Nová Paka
neděle 4. 2. 2024 v 16:00, ZŠ Husitská, vstupné 30 Kč
Malebná pohádka o hastrmánkovi Tatrmánkovi, který se svými 
kamarády, čer� kem Kopýtkem a bábou Divnomůrou, Haničce ze 
mlýna svatbu zachrání.

CESTOPISNÁ PŘEDNÁŠKA ISLAND
– TRIPEL cestovatelé
čtvrtek 8. 2. 2024 v 18:00, Klenotnice Muzea Nová Paka,
vstupné 60 Kč
Oblíbení cestovatelé Pavel Chlum a Petr Kvarda vás provedou 
celkem po čtrnác�  horkých pramenech, tzv. hot potech – s hor-
kou vodou v rozmezí 20–50 °C. Na své cestě zdolali off roadem 
2500 kilometrů kolem celého ostrova, navš� vili 15 obrovských 
vodopádů a šestkrát museli brodit řeku. Během cesty navš� vili 
mnoho výjimečných míst, po celou dobu spali ve volné přírodě 
ve stanu a spacáku, aby naplno nasáli atmosféru ostrova. Před-
náška bude vrcholit výstupem k největšímu vodopádu Glymur 
- 198 metrů.

MASOPUSTNÍ ODPOLEDNE
neděle 11. 2. 2024 od 14:00, Dukelské a Masarykovo náměstí  
a Hotel Centrál
Zveme všechny na masopustní odpoledne, které zahájíme 
ve 14:00 na Dukelském náměs� , poté budeme pokračovat 
na Masarykovo náměs� , kde na Vás bude čekat další program.
V malém sále Hotelu Centrál budou připraveny dílničky pro dě� . 
Můžete se těšit na jitrnice, jelita, sejkory, koblihy, buchty, novo-
packé pivo a svařáček na zahřá� .

MŮJ VZOR, BOŽSKÝ KAREL
– Kris� án Šebek zpívá písně Karla Go� a
středa 14. 2. 2024 v 19:00, Hotel Centrál, vstupné 400 Kč

VYPRODÁNO!
Velkolepý vzpomínkový koncert v podání mladého interpreta 
Kris� ána Šebka za doprovodu třinác� členného živého orchest-
ru, s pokorou mapující celou hudební kariéru největšího české-
ho zpěváka, jeho životní cestu. Koncert je doplněný o příběhy 
písní.

PŘÍBĚH EMÍLIE FREJOVÉ,
PŘEŽIVŠÍHO LIDICKÉHO DĚVČETE
– Přednáška
pátek 23. 2. 2024 v 16:00, refektář kláštera,
vstupné dobrovolné
Kateřina Hládková je vnučkou přeživší lidické tragédie. Její ba-
bičce bylo 8 let, když nacisté vypálili Lidice. Protože měla modré 
oči a blond vlasy, tak byla dána na převychování. Po válce se 
vrá� la a v dospělos�  pracovala celý život v muzeu v Lidicích. Ka-
teřina tam za ní hodně chodila, zúčastňovala se akcí konaných 
k výročí a poslouchala vzpomínky pamětníků. Velmi se zajímá 
o historii a tento příběh vypráví dál.
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KULTURNÍ KALENDÁŘ

ÚNOR

Název Akce Místo, čas Pořadatel

4. Ne JAK HASTRMÁNEK
HANIČCE SVATBU
ZACHRÁNIL

ZŠ Husitská, 
16:00

MKS
Nová Paka

8. Čt CESTOPISNÁ PŘEDNÁŠ-
KA ISLAND – TRIPEL 
CESTOVATELÉ

Klenotnice, 
18:00

MKS
Nová Paka

11. Ne MASOPUSTNÍ
ODPOLEDNE

Dukelské
náměstí
a Hotel Centrál

MKS
Nová Paka

14. St MŮJ VZOR, BOŽSKÝ 
KAREL

Hotel Centrál, 
19:00

MKS
Nová Paka

23. Pá PŘÍBĚH EMÍLIE FREJOVÉ, 
PŘEŽIVŠÍHO LIDICKÉHO 
DĚVČETE

Refektář
kláštera, 16:00

MKS
Nová Paka

PŘIPRAVUJEME:

13. 3. 2024 – LÍDA BAAROVÁ
A TA DRUHÁ – Divadlo GRUNT Praha
Kino Nová Paka, vstupné 300 Kč, předprodej od 5. 2. 2024

27. 3. 2024 – KONCERT PETRY HAPKOVÉ
Kino Nová Paka, vstupné 250 Kč, předprodej od 5. 2. 2024

3. 4. 2024 – ZKURVENÍ HAVLISTI
– Divadlo Komediograf
Kino Nová Paka, vstupné 350 Kč, předprodej od 4. 3. 2024

duben 2024 – DIVADELNÍ FESTIVAL
„S ÚSMĚVEM JDE VŠECHNO LÍP“
sál KD Levínská Olešnice

11. 5. 2024 – DĚTI RÁJE
– zájezd na muzikál do Kongresového centra Praha
(cena vč. dopravy bude upřesněna), předprodej od 4. 3. 2024

JAK
KOMUNIKOVAT
S DĚTMI
A ZVLÁDAT
EMOCE

Knihovna Nová Paka
F. F. Procházky 70

7. ÚNORA

přednáší
Mgr. Monika Jáglová

STŘEDA

Rodinné centrum AlPaka vás zve
na přednášku

Od 17h

Vstupné 50,-

T.J. Sokol Nová Paka

pořádá

pro všechny věkové kategorie a širokou 

veřejnost

XV. ŽUPNÍ PŘEBOR VE ŠPLHU

na laně a o tyči

• v úterý 27. února 2024

• v novopacké sokolovně

• prezence od 15:30 hodin

Přijďte si zašplhat s námi!
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ŠKOLY

PODZIMNÍ SLAVNOST – „USPÁVÁNÍ BROUČKŮ“

Na konci října se sešli rodiče, dě�  i paní 
učitelky z 1. mateřské školy, Nová Paka, 
Husitská, na školním hřiš� , kde proběhlo 
slavnostní přivítání a zahájení kouzelné-
ho podvečera. Sví� cí lampiony, nápadi-
té kostýmy broučků a radostný dětský 

smích oživily podzimní atmosféru. Dě�  
byly nadšené, držely lampiony v rukou 
a těšily se na slavnostní průvod. Cesta 
na Hájek byla doprovázená společnými 
písněmi a světla lampionů dodávala oko-
lí pohádkové kouzlo. Když všichni dorazi-
li na místo, dě�  našly místečko pro svého 
ručně vyrobeného broučka a uložily ho 
k zimnímu spánku. Aby jej uspaly, zazpí-
valy mu pěknou ukolébavku. Odměna 
byla sladká, napečené perníčky i malý 
dáreček čekal na všechny malé broučky. 
Slavnost se vydařila a těšíme se na další 
společné zážitky.

Kolekti v 1. MŠ Nová Paka, Husitská

PŘEDVÁNOČNÍ ČAS
V prosinci bylo ve školce napilno. Probíhaly přípravy a nácvik na vánoční be-
sídky pro rodiče. Dě�  a paní učitelky připravovaly vánoční výzdobu, tvořily 
přáníčka a dárečky a nechybělo ani pečení cukroví. Na návštěvu také zavítal 
sv. Mikuláš s nadílkou.
Během zimy nás čeká „Sněhuláčkový den“ a „Karneval“. 

Kolekti v 1. MŠ Husitská Nová Paka
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PÁR SLOV ŠKOLNÍ PSYCHOLOŽKY… O ŽIVOTNÍCH VZORECH
Pro žáky devátých tříd a jejich rodiče na-
stalo období, kdy se rozhodují a volí jak 
směr dalšího studia dítěte, tak i profesní 
orientace. Letošní rok provází při zadá-
vání přihlášek řada technických a pro-
cesních změn, ale o nich už bylo řečeno 
a napsáno dost. Proto bych se raději 
zaměřila na úskalí samotného výběru 
střední školy.
Není neobvyklé, že mladí lidé v patnác�  
letech nevědí, co chtějí jako dospělí dě-
lat. Mají na to, vzhledem k věku a malým 
zkušenostem, právo a netýká se to pou-
ze profese. Je potřeba počítat i s � m, že 
mladý člověk bez problémů nějaký obor 
vystuduje, ale profesně se bude věnovat 
zcela něčemu jinému a skutečně může 
vyniknout. V dnešní době rozmanitých 
možnos�  je to zcela reálné. Proto správ-
ný výběr dalšího vzdělávání je důležitý 
ne proto, že se rozhoduje o tom, čím 
bude, ale především proto, aby ho škola 
bavila, dobře nasměrovala, a tak vznikl 
předpoklad, že se v ní bude realizovat 
a dokončí ji. Rozhodně snadnější rozho-
dování mají � , kteří mají hlubší zájmy, 
dispozice nebo sklony, které mohou, 
alespoň částečně, realizovat ve svém 
budoucím povolání nebo vzory profesí 
nacházejí u svých rodičů. Za� mco před-
školákovi je jedno, jaké zájmy rodič má 
a jakou práci vykonává, školák si již to-

hoto začíná všímat. Dobře ví, co jeho 
vrstevníci oceňují, a pokud rodiče dělají, 
z pohledu školáka, něco pres� žního, rád 
se � m pochlubí. Rodiče představují urči-
tý model pro budoucnost a jsou pro dě�  
vzorem chování, výběru zájmů i povolá-
ní. Proto, buďte jim co nejlepšími vzory, 
ať se ve vás vidí a mají se skutečně čím 
pochlubit!
Je důležité, aby v rodinách vládla na téma 
výběru studia otevřená komunikace. 
Kdy se rodiče nestanou jen těmi, kdo 
se dítěte vyptávají, naléhají na jeho roz-
hodnu� , a pak sami rozhodují, ale těmi, 
kdo umějí dítě�  naslouchat, zvažují jeho 
reálné možnos�  a schopnos�  společně 
s dítětem, jsou laskaví, dokáží ho uklid-
nit a stanou se dobrými rádci. V těchto 
případech dě�  často již s předs� hem 
plánují, na kterou školu a obor se vydat, 
jaké mají možnos� , které školy splňují 
jejich požadavky a těší se na další studia. 
Daleko ob� žnější to mají ty dě� , kterým 
se nedostane potřebné podpory, nena-
cházejí pozi� vní vzory doma ani v širším 
sociálním prostředí, ve kterém se pohy-
bují. Bohužel jsem se setkala i s přesvěd-
čením, že další vzdělávání nepotřebují, 
živit je budou buďto rodiče nebo se sta-
nou youtubery a peníze se jen pohrnou. 
Vzory každého člověka provázejí celý 
jeho život a jsou jedním z možných hyb-

ných momentů osobnostního rozvoje. 
Dají se rozdělit na kladné a záporné, ale 
diskuse se vedou především ohledně ne-
ga� vních vzorů a jejich pozi� vním vlivu 
na rozvoj osobnos� . Základem rozvoje 
každého dítěte je komunikace, a jestliže 
je dítě pod vlivem nějakého nega� vního 
vzoru, záleží hlavně na rodičích, jak mu 
chování tohoto vzoru interpretují. Ko-
munikace s dítětem o jeho vzorech je 
důležitá v každém věku a odborníci se 
shodují, že pestrost vzorů v dětství a do-
spívání je velice žádoucí. Má vliv na větší 
všeobecný přehled dítěte, jeho mo� va-
ci, rozvoj sociálních vztahů, inteligenci 
a dodává jistotu při jeho rozhodování.
V průběhu dospívání se samozřejmě 
mění potřeby dítěte, a tedy i objekty ob-
divu a uznání. S věkem roste logicky kva-
lita vnímání vzorů. Starší dě�  si mnohem 
častěji vybírají vzory z reálného života – 
rodiče, vedoucí zájmových kroužků, tre-
néry, významné osobnos�  atd. Reálnost 
vzorů nepřímo ukazuje na určitou míru 
sociální inteligence, která dětem dává 
možnos�  poznat nejen pravidla spo-
lečnos� , ale i možnos�  jejich vlastního 
uplatnění.

Milena Plecháčová
školní psycholožka ZŠ Komenského

Po zážitku, který byl způsoben zpěvem 
v naší hale, jsme se s některými žáky 
vyšších ročníků vydali do „VÁNOČNÍ 
PRAHY". Odjížděli jsme odpoledne a po-
tom následovala večerní procházka Pra-
hou. Navš� vili jsme Pražský hrad, Zlatou 
uličku, Karlův most a nesmělo chybět ani 
Staroměstské náměs� , kde jsme si vylez-
li na Staroměstskou věž a obdivovali vý-
hled na vánoční Prahu. Počasí nám přá-
lo, a tak jsme si všichni odvezli z Prahy 
krásně osvětlený vánoční zážitek. 

Mgr. Lucie Suchardová

NÁVŠTĚVA VÁNOČNÍ PRAHY (ZŠ KOMENSKÉHO)
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HANIN KUFŘÍK (ZŠ KOMENSKÉHO)

Ve čtvrtek 14. prosince se žáci 8. a 9. tříd 
zúčastnili projektu „Poznáváme ma� č-
ku Prahu", který byl tentokrát zaměřen 
na téma: Život Židů během 2. světové 
války. Nejdříve navš� vili židovské mu-
zeum, kde žáky čekal dvouhodinový 
program, který byl rozdělený na dvě 

čás� . V první čás�  byli žáci seznámeni 
se situací a životem Židů zejména v ob-
dobí Protektorátu Čechy a Morava, 
ve druhé čás�  se věnovali vzdělávacímu 
programu „Hanin kufřík", jehož cílem 
bylo seznámit se s osudy několika židov-
ských dě�  a jejich rodin. Po absolvová-
ní programu v muzeu se žáci vypravili 
do Pinkasovy synagogy, na starý židov-
ský hřbitov a do Staronové synagogy,
kde se seznámili s kulturou a tradicemi 
Židů a také s jejich pohřbíváním. Na zá-
věr exkurze se pak ještě vydali na pro-
hlídku Staroměstského náměs� . V odpo-
ledních hodinách odjížděli z Prahy všich-
ni velmi spokojení.

Mgr. Lukáš Macák
Mgr. Marti na Vondráčková

VÁNOČNÍ ZPÍVÁNÍ V HALE NAŠÍ ŠKOLY (ZŠ KOMENSKÉHO)
Veliký a nádherný zážitek jsme si společ-
ně připravili na poslední školní den v roce 
2023. Sešli jsme se ve sportovní hale naší 
školy v naprosto nečekaném počtu lidí 
a společně si zazpívali vánoční koledy 
za doprovodu hudebních nástrojů.
Zaznělo sedm koled: Nesem Vám novi-
ny, Veselé vánoční hody, Půjdem spolu 
do Betléma, Štěs� , zdraví, pokoj svatý, 
Já malý přicházím koledovat, Byla ces-
ta, byla ušlapaná, Štědrej večer nastal.
Dokonce jsme na přání pana ředitele vy-
zkoušeli ze zpěvu i Vás rodiče. Dopadli 
jste na výbornou :-).
Chválíme všechny žáky od prvních 
do devátých tříd za sborový zpěv a Vás, 
rodiče, za milou návštěvu.

Marti n Štryncl
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V předvánočním čase se vypra-
vilo 50 žáků a 4 pedagogové 
z naší školy na návštěvu do jed-
né z anglicky mluvících zemí, 
a to do Anglie. S cestovní kan-
celáří jsme vyrazili na dlouhou 
cestu autobusem v poledne
16. prosince 2023. V noci jsme 
trajektem přepluli Lamanšský 
průliv a v ranních hodinách 
dorazili do Londýna. Do centra 
Londýna jsme se svezli lanov-
kou, ze které nás uchvá� l výhled 
na probouzející se město. Poté 
jsme celý den chodili pod vede-
ním pana průvodce, abychom 
se seznámili s několika z mno-
ha úchvatných staveb Londýna. 
Před Towerem jsme si vyslechli histo-
rii této pevnos� , poté se stačilo otočit 
a uviděli jsme v plné kráse Tower Bridge, 
kombinovaný visutý a zvedací most, 
který umožňuje lodím vplout do Londý-
na a po kterém jsme přešli na druhou 
stranu Temže. Cestou k Shakespearovu 
divadlu Globe jsme si užívali pohled přes 
řeku Temži nejen na Tower, ale i na mo-
derní výškové budovy čtvrtě City. Naše 
oko upoutala zejména 180 m vysoká 
čtyřice� patrová budova mrakodrapu 
Swiss Re známá pod názvem „Okurka“, 
jejímž autorem je slavný architekt Nor-
man Foster. Přes řeku Temži jsme přešli 
po mostě s názvem Millennium Bridge, 
na jehož konci se tyčí velkolepá katedrá-
la sv. Pavla. Od ní jsme se přes Borough 

Market dostali k Mramorovému oblou-
ku, kde začíná jedna z nejznámějších ob-
chodních ulic světa, kde jsme byli zhruba 
dvě hodiny v obchodních domech. Večer 
jsme strávili v hos� telských rodinách, 
kde si naši žáci mohli prověřit svoje ko-
munikační dovednos�  v anglič� ně. 
Druhý den na anglické půdě jsme strávili 
v přístavním městě Brighton, kde jsme si 
užili mořského pobřeží, na kterém jsme 
se nejen kochali výhledem na nedozírné 
moře, ale také sbírali kamínky a mušle 
různých velikos�  a barev. Poté jsme vy-
jeli na 162 metrů vysokou vyhlídkovou 
věž Bri� sh Airways i360 s velkolepým 
výhledem na moře a celé město. Cestou 
do centra města, kde nás čekal rozchod, 
jsme se zastavili na zábavném molu Pala-

ce Pier. Večer jsme opět strá-
vili v hos� telských rodinách.
Poslední den na britských 
ostrovech jsme zažili pra-
vé deš� vé anglické počasí, 
které nás provázelo téměř 
celý den. Vyhlídková loď nás 
zavezla do centra města, 
kde začalo naše putování, 
při kterém jsme se potkali 
s Buckinghamským palácem, 
zastavili na Trafalgar Square, 
dostali krátký rozchod na Pi-
cadilly Circus, míjeli Downing 
Street a Westminster Abbey, 
viděli budovy parlamentu 
a slavný Big Ben, užili si půl-
hodinovou projížďku na Lon-

don Eye, z něhož jsme viděli celý Londýn 
jako na dlani, a přeplněným metrem se 
dostali k O2 aréně, od které jsme v pod-
večerních hodinách vyrazili autobusem 
na cestu domů. Trajektem jsme se pře-
plavili zpět na půdu kon� nentální Evropy 
a v odpoledních hodinách 20. prosince 
2023 jsme dorazili ke škole, kde již čeka-
li rodiče, aby si odvedli či odvezli svoje 
dě�  – unavené, ale plné zážitků – domů. 
Věříme, že se návštěva Anglie zapíše 
do pamě�  všech zúčastněných jako ne-
zapomenutelný zážitek.

Bc. Simona Gernatová
Ing. Monika Salmon

Mgr. Vendula Kolářová
 Mgr. Zdeněk Burkert

POZNÁVACÍ ZÁJEZD DO PŘEDVÁNOČNÍHO LONDÝNA
A BRIGHTONU (ZŠ HUSITSKÁ)

NEVÁHEJTE NÁS KONTAKTOVAT

 prodej nemovitostí 
 dlouhodobý pronájem nemovitostí 
 odhady pro dědická a jiná řízení 

 výkup nemovitostí 
 pomoc při exekuci nemovitosti 
 poradenství v oblasti nemovitostí 

RÁDI POMŮŽEME I S VAŠÍ NEMOVITOSTÍ

EVROPA realitní kancelář Vrchlabí 
737 767 767 / 499 423 793 | vrchlabi@rkevropa.cz 
Valteřická 704, 543 01 Vrchlabí | rkevropa.cz/vrchlabi V R C H L A B Í
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LISTOPADOVÉ A PROSINCOVÉ UDÁLOSTI NA GYMNÁZIU A SOŠPG
S blížícím se koncem kalendářního roku 
se do fi niše dostala celá řada předměto-
vých soutěží, v nichž jsme byli tradičně 
velmi úspěšní a posunuli svá maxima 
zase o něco výše. 

Nedílnou součás�  našich vzdělávacích 
ak� vit je nabídka pě�  přípravných kur-
zů pro zájemce o studium na víceletém 
gymnáziu, určená pro žáky stávajících 
5. tříd. Vždy jednou za měsíc si mohou 
zájemci projít úkoly k přijímacím zkouš-
kám a seznámit se i s prostředím svého 
budoucího působiště.

Dne 17. listopadu se zaměstnanci ško-
ly včetně nepedagogických pracovní-
ků téměř jednomyslně rozhodli zapojit 
do stávky vyhlášené Českomoravským 
odborovým svazem pracovníků ve škol-
ství. Toho dne zůstaly škola i domov mlá-
deže uzavřeny. Vše bylo řádně zveřejně-
no na webu školy.

Určitou obměnou prošel formát rodi-
čovských schůzek. Prima až kvarta spo-
lu s prvními ročníky měly 24. listopadu 
klasické třídní schůzky, rodiče ostatních 
ročníků mohli využít formu konzultací.

Letošní ročník soutěže pišQworky 2023 
vynesl v kategorii ZŠ týmu Jen jedny 
brejle (Mar� n Kalenský, Antonín Šolc 
a Vít Daníček) tře�  místo a postup 
do kraje, kam pojede i tým die Irrtürmer 
(Jakub Soviar, Radek Neuwirth, Jindřich 
Horáček a Jiří Kovář), jenž se kvalifi koval 
z příčky nejvyšší, když v oblastním fi nále 
konaném na domácí půdě porazil le� té-
ho rivala z Hořic.

V navazujícím krajském kole na Biskup-
ském gymnáziu v Hradci Králové Jedny 
brejle postoupily ze skupiny, ale koneč-
ným výsledkem bylo sdílené 5.–8. místo, 
což je i tak velmi dobré umístění. Jejich 
starším kolegům z die Irrtürmer se vedlo 
o něco lépe a po porážce s pozdějším ví-
tězem si domů odvezli pohár za tře�  mís-
to. Grandfi nále v Brně tedy příště!

Několik dramat přineslo okresní fi nále 
v basketbalu ve Sportovním areálu v Ji-
číně. Družstvu dívek z primy a sekundy 
(Eva Coganová, Valerie Sekotová, Aneta 
Formánková, Adriana Lánská, Agatha 
Kukučková a Eliška Zajícová) vzal sou-
peř ze ZŠ Komenského poslední trojkou 
šanci na postup do fi nále, ale podob-

ným způsobem děvčata nakonec urva-
la bronz. V tomtéž turnaji tým chlapců 
z kvarty a tercie (Štěpán Kracík, Daniel 
Polášek, Michal Dočekal, Matěj Kracík, 
Vít Šenkyřík, David Křížek a Vít Daníček) 
vybojoval druhé místo.

Z bitvy na 64 polích si naši reprezentan�  
Antonín Novák, Michal Dočekal, Fran� -
šek Válek a Ludvík Novák přivezli ze za-
sněžené Ostroměře prvenství a postup 
z okresního přeboru do kraje.

V mezinárodním Fyziklání, jehož se zú-
častnilo 1260 týmů ze 65 zemí, náš 
oktavánský tým SUPERMAX_FINAL 
ve složení Adéla Tauchmanová, Fran� -
šek Nosek, Kryštof Vitvar, Matěj Chout-
ka a Tobias Škvor původně vybojoval
112. místo (a 9. v ČR!), ale po korekci vý-
sledků z toho bylo místo 100. ve světě 
a 7. v České republice. 
K tomu je potřeba dodat, že třem čle-
nům tohoto pě� členného týmu se o pár 
dní dříve podařilo vybojovat 11. místo 
v celorepublikovém fi nále Energe� cké 
olympiády. Tam svou stopu zanechal 
i Klub příznivců školních věd (Petr Mád-
lík, Tomáš Janda a Jan Morávek) a Fy-
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ziklá� či (Kajetán Suk, Viktor Čechotov-
ský, Mar� n Plecháč, Ondřej Cogan a Ja-
kub Soviar), když dosáhli na 284. a 318., 
resp. 39. a 45. místo. V mladší kategorii 
nás reprezentoval tým 333 (Terezy Kyse-
lová, Eliška Poláková a Veronika Janků), 
který v rámci ČR dosáhl na 64. příčku 
a v celosvětovém srovnání na 275. místo.

Olympiádu lze už dnes pořádat ze všeho, 
tak proč ne z Astronomie. Silně obsa-
zeným školním kolem obsahujícím čty-
řice� minutový test prošli do krajského 
kola v jednotlivých kategoriích Fran� šek 
Hörst a Jan Morávek (kategorie AB) a Mi-
chal Dočekal, Mar� n Kalenský, Eliška 
Vorlíčková, Jan Kapucián a Štěpán Kracík 
(EF). Stoprocentní postup zaznamena-
la kategorie GH, v níž excelovala Julie 
Hylmarová a spolu s Lucií Šemberovou, 
Ondřejem Kavánem, Filipem Holubem 
a Mikulášem Kučerou se podívá příš�  
rok do kraje. V samostatně pořádané ka-
tegorii CD si nejlépe počínala Lucie Fo-
ff ová, která za sebou zanechala zkušené 
matadory Veroniku Janků a Matyáše 
Mar� nce. Do kraje se kvalifi kovaly i Nina 
Šulcová a Jolana Ščudlová a spolu s Pe-
trem Švorcem budeme mít šes� násobné 
zastoupení.

Tře� m a čtvrtým kolem včetně tří me-
ziher kolem pokračovala Přírodovědná 
liga. Zdánlivě se vzhledem k historii nic 
moc nezměnilo, protože na čele se usa-
dila trojice Kryštof Vitvar, Mar� n Kalen-
ský a Veronika Janků, ale příjemným pře-
kvapením je pět primánů, např. Radim 
Jisl, které nalezneme do 11. místa. Své 
jisté místo v jarní exkurzi do Techmanie 
v Plzni už má 15 soutěžících.

V Přírodovědném dvojboji, v němž jde 
o součet výsledků z Přírodovědného klo-
kana a Přírodovědné ligy, je aktuálním 
držitelem prvního místa Mar� n Kalen-
ský a o stříbrnou příčku zápolí Michal 
Dočekal s Veronikou Janků.

Hradec Králové se počátkem listopadu 
stal místem zápolení v Logické olympiá-
dě a naši soutěžící se neztra� li. Mar� n 
Kalenský si odvezl 4., Kryštof Vitvar 13. 
a Adéla Tauchmanová 26. místo.

Premiéru jsme letos zažili v soutěži Vě-
decký čtyřboj, která letos výjimečně pro-
bíhala on-line. Své síly přišli poměřit nej-
zapálenější fyzici, matema� ci, biologové 
a chemici z naší školy. Ačkoliv studen�  
dne 24. listopadu bojovali statečně, 
byla soutěž ze strany organizátora zru-
šena. Náhradní kolo odstartovalo téměř 

o týden později. Tým s názvem SUPER-
MAX13 z oktávy obsadil 35. místo, tým 
Kwiks amakhwenkwe ze 3. G se dostal 
na 149. místo a sextánský tým Els quatre 
fantàs� cs získal 175. příčku. 

Šestým ročníkem pokračovala Energe-
� cká olympiáda. Z 523 týmů z celé ČR 
postoupilo do fi nále 25 kolek� vů, při-
čemž náš SUPERMAX-12 ve složení Kryš-
tof Vitvar, Tobias Škvor a Matěj Pavelec 
z 23. místa. Na FEL ČVUT v Praze, kde 
Tobiase nahradil Matěj Choutka, tým 
úspěšně prezentoval projekt přečerpá-
vací vodní elektrárny v lokalitě Jezeří 
v Krušných horách. Porotu tento návrh 
zaujal natolik, že jej vynesla na celkové 
11. místo v republice a tým vylepšil své 
loňské umístění o jednu příčku.

Nežijeme však pouze sportovními soutě-
žemi a vědomostními ak� vitami. Žáky-
ně a žáci 2. A, 3. A a 4. A se pod vede-
ním Aleny Matějovské, Ivy Koudelkové 
a Marley Anderson zúčastnily hudebně 
pedagogické exkurze v Praze. Všichni ab-
solvovali komentovaný orchestrální kon-
cert Příběhy z Nového světa v Obecním 
domě, poté se rozdělili na dvě skupiny 
s � m, že jedna si prohlédla Pražský hrad 
a druhá Muzeum J. A. Komenského.

55. ročník Pedagogické poemy, kterého 
se zúčastnilo trio našich soutěžících, se 
konal na Gymnáziu a SOŠ Pedagogické. 
Kvalitní výkony předvedla Zuzana Pouro-
vá (3. A) v četbě pohádkového textu pro 
předškolní dě� , Anna Müllerová (4. A)
se učila pracovat s textem určeným k re-
citaci a Tereza Nikol Votočková (3. A)
zvládla improvizaci na podnět daný z pu-
blika.

Výborné znalos�  z anorganické chemie, 
organická chemie, biochemie a fyzikální 
chemie po teore� cké i prak� cké strán-
ce v laboratoři prokázal Mikuláš Cogan 
a z krajského kola Chemické olympiá-
dy v Pardubicích si přivezl velmi slušné
4. místo, když za bronzem zaostal o ne-
celé dva body.

Již poněkolikáté byla u nás v předvánoč-
ním čase uspořádána Hodina moderní 
chemie. Navš� vili nás studen�  Vysoké 
školy chemicko-technologické a před-
stavili žákům velice atrak� vní téma Fo-
renzní analýza – daktyloskopie. Žáky 2. G 
nejvíce zaujala laboratorní cvičení zamě-
řená na snímání o� sků prstů, určování 
kvalita� vní charakteris� ky a daktylosko-
pických markantů. Na závěr byly demon-
strovány metody odhalující biologický 

materiál prostřednictvím luminiscence.

Bobřík informa� ky. Do této mezinárod-
ní soutěže jsme se přihlásili již podesáté 
a opět jsme zaznamenali masovou účast 
napříč všemi třídami. V nepostupové ka-
tegorii Kadet dosáhl bodového maxima 
tercián Jan Kapucián a třída tercie byla 
vůbec nejúspěšnější třídou, co se týče 
poměru účast – úspěch. Ve vyšší, již po-
stupové, kategorii Senior oktaván Tomáš 
Typlt postoupil do únorového krajského 
kola v Dobrušce. 

Počátkem prosince proběhl jako každý 
rok Den otevřených dveří. Celý den začal 
krátkým kulturním programem a pro-
slovem pana ředitele v aule. Poté byli 
zájemci o studium na gymnáziu a peda-
gogické škole svými průvodci seznáme-
ni s učebním plánem, všemi učebnami, 
mohli nahlédnout do probíhajících ho-
din, ale i do tajemné fyzikální třinácté 
komnaty a podívat se i do internátu. 
Každý si od nás odnesl malou pozornost 
a my věříme, že se s mnohými setkáme 
nejen u přijímacích zkoušek.

Odpoledne 13. prosince se chodby 
proměnily v lidské mraveniště. Krátce 
po patnácté hodině se všem návštěvní-
kům otevřely tradiční vánoční trhy s pes-
trou nabídkou. Občerstvení, vánoční oz-
doby, oblečení a další vlastní výrobky, to 
vše jste si mohli u nás zakoupit a udělat 
radost nejenom sobě. Od půl šesté za-
čala vlastní akademie. Téměř dvacítka 
čísel, od zpěvu přes sólová vystoupení 
k hraným scénkám, se návštěvníkům 
v nabité aule líbila, což vždy stvrdili 
bouřlivým potleskem. Děkujeme všem 
žákyním a žákům pedagogické školy 
a gymnázia za předvedený program a ro-
dičům, prarodičům a ostatním přátelům 
školy za návštěvu.

Vánoční akademie nebyla jedinou příle-
žitos� , kde jste mohli slyšet naše sbory. 
Amabile i gymnaziální sbor pod vedením 
Aleny Matějovské a Aleny Lelkové za kla-
vírního doprovodu Moniky Chmelařové 
zaplnily kostel Nanebevze�  Panny Marie 
při předvánočním koncertu.

Poslední akcí, která se na půdě školy 
odehrála, byl 5. ročník míčového turnaje 
(basketbal, stolní tenis, fotbal…, v němž 
se střetly dvojice pedagogů a žáků, 
a v němž již počtvrté obhájili své vítěz-
ství Pavel Matějovský a Jan Kypr.

Ladislav Kodym
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Jedná se o projekt škol s podobným za-
měřením školních programů a zaměřu-
je se na rozvoj mezinárodní spolupráce 
v odborném vzdělávání. Jde o projekt 
z programu Erasmus+ z výzvy 2023. 
Záměrem je vyzdvihnout silné strán-
ky všech tří zapojených škol a využít je 
k jejich vzájemnému předávání a sdílení 
prostřednictvím projektových ak� vit. 
Slovenská škola (Bardějov) se projeví 
především v přípravě a realizaci digitální 
gramotnos�  a jejímu využi�  ve vzděláva-
cím procesu při tvorbě digitálních studij-
ních materiálů pro školní výuku a samo-
studium a v téma� ce cestovního ruchu 
(prezentace kulturního dědictví) využí-
vají studijní obor Management cestovní-
ho ruchu. Česká škola (Nová Paka) vloží 
do projektu své dlouhodobé zkušenos�  
z organizace a řízení mezinárodních pro-
jektů a ujme se náročné koordinace ce-
lého projektu. Dále si vezme na starost 
přípravu a organizaci gastronomického 
workshopu spojenou s přípravou dezer-
tů a využije � m své zkušenos�  ze soutěží 

s téma� kou dezertů (organizování celo-
státní soutěže ve zdobení perníkových 
dekorací a účast ve světových pohárech 
a olympiádách cukrářů). Polská škola 
(Gdaňsk) přináší do projektu zkušenos�  
s přípravou pokrmů s využi� m místních 
potravinových surovin, které jsou pro 
ostatní partnery méně známé – zpraco-
vání mořských ryb v gastronomii. Dále 
využije svých bohatých zkušenos�  s ja-
zykovým vzděláváním v profesní termi-
nologii. Projektovým záměrem je tedy 
výměna příkladů dobré praxe.
Po poněkud delším zdržení začátku pro-
jektových ak� vit, z důvodu složitos�  ad-
ministra� vních záležitos� , se uskutečni-
la první schůzka v rámci tohoto projektu. 
Na začátku prosince se sešli učitelé všech 
zainteresovaných škol ve slovenském 
Bardějově a proběhla koordinační schůz-
ka projektu. Byly projednány očekávané 
výstupy projektu a s � m spojené odpo-
vědnos�  jednotlivých škol. Dále byl do-
jednán časový plán mobilit žáků do kon-
ce tohoto školního roku, ve kterém naše 
studenty čeká návštěva slovenské a pol-
ské školy. Během návštěvy slovenské 
školy byla provedena instruktáž učitelů 
v digitálních technologiích a potřebných 
ICT nástrojích, konkrétních ukázek a je-
jich vyzkoušení – vše potřebné pro vy-
tvoření výstupů projektu a pro průběh 
jednotlivých mobilit. Pro zúčastněné uči-
tele to bylo hodně náročné, a tak uvítali 
i kulturně-historické poznávání krásného 
města Bardějov. „Asi největším zážitkem 
byly vánoční trhy na historickém náměs-

�  města, vše krásně vyzdobené a světel-
né efekty spojené s ohňostrojem umoc-
nily zážitek, který byl odměnou za naše 
mrznoucí čekání příchodu Mikuláše,“ ko-
mentovala paní učitelka Andrea Pastoro-
vá. Učitelé se také seznámili s možnos�  
diseminace projektů v rámci tzv. Burzy 
škol v Bardějově, kde svůj stánek měla 
také naše partnerská škola. Žáci, učite-
lé a veřejnost z města a okolí se mohli 
kromě vzdělávací nabídky školy sezná-
mit také s mezinárodními projekty, které 
organizují naše partnerské školy, včetně 
rozbíhajícího se projektu.
Rovněž naše škola měla další možnost 
upozornit na realizované mezinárodní 
projekty v rámci tradičního vánočního 
trhu v prostorách naší školy.

Mgr. Milena Jarošová

DALŠÍ MEZINÁRODNÍ PROJEKT STŘEDNÍ ŠKOLY GASTRONOMIE 
A SLUŽEB NOVÁ PAKA

CESTOVNÍ AGENTURA
Markéta Váchová, DiS.

Zastavte se, napište nám
a my Vám rádi poradíme
s výběrem dovolené.
Praxi v oboru máme více než 7 let.
Pozdravy z cest od klientů naleznete na IG:

dovolenapronas.

Najdete nás v 1. patře, ulice Kotíkova 286,
Nová Paka

Tel.: 603 713 052
E-mail: vachova.dovolenapronas@gmail.com

Nově jsme pro Vás
otevřeli kancelář

Kde nás najdete?

v 1. patře

Kotíkova 286,
Nová Paka
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Hospodářská komora České 
republiky dlouhodobě usiluje 
o podporu spolupráce škol a fi -
rem v oblas�  odborného vzdě-
lávání. Inspirací je zejména 
zkušenost s duálním systémem 
vzdělávání v Německu a Ra-
kousku. V českých podmínkách 
však nelze duální systém z růz-
ných důvodů aplikovat v krát-
kém čase. Proto Hospodářská 
komora České republiky vidí 
jako nejlepší řešení zavést ale-
spoň některé prvky duálního 
systému, které by pomohly 
zlepšit situaci ve středním odborném 
školství.
Základem spolupráce je ak� vní zapo-
jení fi rem do prak� cké výuky. Žáci tak 
mohou prak� ckou výuku absolvovat 
ve fi rmách. Jen tak získají nejen prak� c-
ké znalos�  ve svém oboru, ale zároveň 
i správné pracovní návyky, které jsou pro 
jejich odbornost nesmírně důležité. Bě-
hem studia jim fi rma vyplácí s� pendium, 
které je závislé na studijních výsledcích 
každého žáka. Po úspěšném ukončení 

studia dostává žák možnost zaměstná-
ní u fi rmy, a � m získá tak cennou praxi, 
kterou později může uplatnit i při změ-
ně zaměstnavatele. Pro školu zapojení 
do této spolupráce mimo jiné znamená, 
že částečně přenechá starost se zajiště-
ním prak� cké výuky na spolupracující 
fi rmě a plně se soustředí na teore� ckou 
přípravu žáka. 
V překrásném prostředí auly Vyšší od-
borné školy zdravotnické a Střední zdra-
votnické školy Hradce Králové uspořá-
dala Hospodářská komora Královéhra-
deckého kraje tzv. duální vyhodnocení 
nejkvalitnější spolupráce školy a fi rmy. 
Této pocty se mj. také dostalo Střední 
škole gastronomie a služeb z Nové Paky, 
která bylo oceněna za svoji spolupráci 
se společnos�  Start Jičín, která provo-
zuje Hotel reStart v Jičíně a na jejichž 
pracoviš� ch žáci školy vykonávají prak-
� cké vzdělávání. Ocenění převzali z ru-

kou předsedy představenstva 
Krajské hospodářské komory 
Královéhradeckého kraje pana 
Radka Jakubského zástupce ře-
ditele školy zodpovědný za te-
ore� cké vzdělávání Mgr. Petr 
Ježek a jednatel společnos�  
Start Jičín pan Jan End.
Této příležitos�  využili také 
pracovníci krajské pobočky 
Hospodářské komory České re-
publiky a vyhlásili TOP 10 nej-
kvalitnějších stánků při jednot-
livých prezentacích středních 
škol a fi rem v rámci náborů 

žáků základních škol, které se uskutečni-
ly ve všech bývalých okresních městech 
Královéhradeckého kraje. I v této čás�  
byla oceněna Střední škola gastronomie 
a služeb Nová Paka, která získala diplom 
za prak� ckou ukázku zdobení dortu 
a barmanskou show.

Mgr. Petr Ježek
zástupce ředitele SŠGS Nová Paka

STŘEDNÍ ŠKOLA GASTRONOMIE A SLUŽEB V NOVÉ PACE
BYLA OCENĚNA KRAJSKOU HOSPODÁŘSKOU KOMOROU
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Z NOVOPACKÉHO SPORTU

MLADŠÍ ŽÁCI BODUJÍ
Pač�  hokejisté, hrající v kategorii mladších žáků ročník 2013/2012, vstupují 
do nového roku ze skvělého druhého místa. V soutěži hraje 14 týmů z Královéhra-
deckého kraje. Kluci za� m vyhráli 12 ze 13 zápasů. Jediný tým, který se chlapcům 
ještě nepodařilo porazit, je tým Moun� ieldu HK, a. s. Do druhé poloviny sezony 
klukům přejeme, ať jim forma vydrží.

Ivana Mašková

Sestava mladších žáků – horní řada zleva: trenér Jaroslav Sucharda, Jan Sucharda, 
Tomáš Musil, Matyáš Tryzna, Vladislav Fiala, Jáchym Antoš, Antonín Ouředník, Patrik 
Zeman, Michael Dubec, trenér Aleš Půlpán, asistent trenéra Aleš Tryzna.  Spodní řada 
zleva: Antoni Zawadzki, Eduard Vonka, Vojtěch Laňar, David Mašek, Lucas Musil, Vítek 
Antoš, Vojtěch Nezbeda, Tomáš Janků. Ležící gólmani zleva: Felix Tomm, Daniel Drahoš

Na kuželně jsme minulý rok zakončili 
tradičním Vánočním koulením hraným 
na 4 tucty sražených kuželek. Prvně se 
takto na 48 HS hrálo již v roce 1973. 
Vítězem mezi registrovanými se stal 
výkonem 231 kuželek Jirka Kout a mezi 
neregistrovanými výkonem 181 kuželek 
Milan Vršťala, ale u prvých tří rozhodo-
vala až lepší dorážka. Celková účast byla 
52 jedinců.
Hned prvou sobotu tohoto roku se kona-
ly Okresní přebory jednotlivců hraných 
na 120 HS. V kategorii Muži se Miloš Faj-
fer umís� l na 8. místě výkonem 557 ku-
želek. Mezi Ženami jsme již měli pódiová 
umístění, když Lenka Havlínová skon-
čila na 2. místě výkonem 525 kuželek
a 3. místo obsadila Jana Vydrová za vý-
kon 501 kuželek. Mezi Seniory obsadil 
Bohouš Bajer 5. místo výkonem 514 ku-

želek. Kategorie Dorostenců patřila nám. 
Zde obhájil loňské 1. místo Jeník Bajer 
výkonem 554 kuželek!
Též se rozeběhla jarní odvetná utká-
ní ve všech soutěžích a Áčko zajíždělo 
do Vysokého Mýta na těžkou kuželnu. 
Po celozápasovém trápení s místním po-
vrchem a při vnitřní teplotě 15 °C, když 
jsme skoro všichni byli nalepení na radi-
átoru, jsme prohráli 4:12 a nejlépe zahrál 
Jirka Bajer (466).
Béčko chtělo na domácí kuželně uhájit 
čelní umístění po polovině sezony a při-
vítalo hráče z Poříčí u Trutnova. Na slabší 
začátek navazovaly samé skvělé výkony 
a po celý večer vše spělo k úspěšnému 
konci. Výsledná výhra 16:0 byla třešnič-
kou tohoto utkání. Nejvíce zahrál Mar� n 
Pešta (455). 
Céčko hrálo své utkání doma pro�  Déč-

ku, a i když zde bylo nalosováno jako hos-
tující celek, tak se do kamarádů řádně 
zakouslo hned z kraje. V polovině utká-
ní vedlo již o 76 kuželek, ale mnohokrát 
jsme se již přesvědčili, že kuželky mohou 
být zrádné. Vždyť se hrají kulatou koulí, 
a tak domácí hráči postupně umazávali 
toto manko, aby nakonec posledním ho-
dem rozhodli o své výhře 8:4 o pouhé
3 klacky! Nejlépe zakoulela Jana Vydrová 
(409).
Dohrál se též 58. ročník Memoriálu Bře-
� slava Šorma tříčlenných družstev.
V 1. lize mužů zvítězilo družstvo Tespo 
Hořice. Ve 2. lize mužů zvítězilo družstvo 
Wobobegde a mužskou soutěž ovlád-
lo družstvo Prales. Mezi Ženami byly 
nejlepší hráčky ze Silnice Jičín. Celkem 
se zúčastnilo 35 družstev a hrálo zde 
128 hráčů a hráček, kteří položili téměř 
94 000 kuželek.

Více naleznete na kuzelkynp.cz.

Jirka Bajer

BÉČKO VEDE TABULKU
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Zimní MČR 2023 Starší žactvo – 9.–10. 12. 2023

Štěpán Hruška: Štěpán vstoupil do mistrovství skvěle. Hned 
první dva starty proměnil ve 2 stříbrné medaile.
100 m P: Krásně vystupňovaný závod. Posledních 25 m dlou-
hým silovým záběrem Štěpán dohmátl v čase 1:09,69 (poprvé 
pod 1:10) zlepšení na 102,97 %.
100 OPZ: Štěpán v kvalifikačním čase postoupil do pomalejší 
finálové rozplavby. Opět skvělým výkonem v každém způsobu 
zaplaval čas 1:02,63. Ve finálové rozplavbě na Štěpána stačil 
jen Hynek Oliver (SKpKB). Štěpán posunul oddílový rekord ŽrNP 
a svoje maximum vylepšil na 103, 82 %.
Další starty Štěpána:
50 m VZ 26,33 (12. místo)
200 m OPZ 2:16,45 (5. místo) – posun 103,23 %
100 m M 1:03,94 (9. místo) – posun 101,60 %
Posledním závodem byla pro Štěpána velmi oblíbená trať 
200 m P. Štěpán opět začal pomaleji a tempo výborně po 50 m 
stupňoval. Nakonec z toho bylo výborné 3. místo v novém od-
dílovém rekordu 2:29, 30 (zlepšení na 103,80 %).
Výborné mistrovství pro Štěpána Hrušku a skvělá reprezentace 
Žraloka Nová Paka.

Zimní mistrovství ČR 2023 – krátký bazén open a juniorů 
Plzeň Slovany 14.– 17. 12. 2023

Kompletní tým Žraloka absolvoval velmi povedené soustředění 
před mistrovskými soutěžemi v Egyptě (12.–23. 11. 2023). Pří-
prava se vydařila a celý tým se do Plzně těšil.

Karolína Maršíková: celý podzim se Kája potýkala se zdravotní-
mi problémy. Kája vynechala svoje hlavní tratě (200, 400, 800, 
1500 m VZ) a plavala doplňkové disciplíny, které má velmi ráda.
200 m Z: nový osobní rekord 2:20,74 (100,58 %), skvělé 2. místo 
v kategorii starších juniorek a postup do finále OPEN (10. mís-
to).
Další starty a nové osobní rekordy:
50 m VZ 27,63
100 m Z 1:05,36

Daniel Němec: první start na mistrovství v barvách ŽrNP.
2x 3. místo zaslouží velkou pochvalu a poděkování.
800 m VZ: Dan plaval uvolněně a na pocit plavce. Čas 8:23,14 
a výborné 3. místo (st. junioři).
400 m VZ: velmi vyrovnaný závod, který se rozhodoval v sa-
motném závěru. 
1. místo Borovka D. 3:59,27
2. místo Monfort N. 3:59,57
3. místo Němec D. 4:00,28
Nové osobní rekordy Dana:
100 m Z 58,52 – nový oddílový rekord (posun 2,92 – 104,96).
50 m Z 27,76 – nový oddílový rekord (0,23).
200 m VZ 1:53,24 – (posun o 1,44) 4. místo v kategorii st. junio-
rů a postup do finále OPEN (7. místo).

Štěpán Rjaško: stejně jako Dan – první mistrovství v barvách 
Žralok Nová Paka
Štěpánovy hlavní tratě jsou dlouhé krauly (800, 1500 m VZ) – 
celý podzim jsme pracovali na technice a délce záběru, obrát-
kách a práci dolních končetin, proto Štěpán plaval svoje doplň-
kové disciplíny.
200 m OPZ 2:09,33 – nový osobní a oddílový rekord (posun 
o 6,12 – 104,73 %).
200 m M 2:10,98.
200 m VZ 1:55, 83 – nový osobní rekord (100,63 %).

Matouš Synek: nový člen, který k nám přestoupil z oddílu Lo-
komotiva Beroun
Matouš v Plzni ukázal velký potenciál a rozhodně o něm v blízké 
budoucnosti uslyšíme.
200 m OPZ 2:15,17 – nový osobní rekord.
400 m VZ 4:15,72 – nový osobní rekord.
1500 m VZ 16:51,58.
400 m OPZ 4:48,70 – nový osobní rekord.

Závěrem bych moc rád poděkoval všem kolem novopackého 
bazénu. Panu řediteli J. Petrovi, všem zaměstnancům, a hlavně 
tolerantním návštěvníkům.
Čeká nás zlomová sezóna 2024. Cílem jsou jen ty nejvyšší (limi-
ty na MEJ, MSJ a limity pro reprezentaci družstev juniorů, U23 
jak v bazénovém plavání, tak v dálkovém plavání).
Rád bych popřál všem od vody hodně štěstí a zdraví v roce 
2024.

Michal Řeháček

PLAVCI ŽRALOKA NOVÁ PAKA 
Z MISTROVSKÝCH SOUTĚŽÍ 

VYLOVILI CELKEM 6 MEDAILÍ

Karolína Maršíková Dan NěmecŠtěpán Hruška
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Šipky mají v Nové Pace již řadu let svůj 
šipkový tým, letos se ale v tomto sportu 
otevřely možnos�  zasoutěžit si i pro ši-
rokou veřejnost. Ve sportovním centru 
(bowling) v Nové Pace se odehrál v pro-
sinci Vánoční turnaj v so� ových šipkách, 
kterého se zúčastnilo neuvěřitelných
57 hráčů, a to nejen z Nové Paky, ale 
například i z Jilemnice, Litoměřic, Jičína, 
Hos� nného, Nového Bydžova a dalších 
míst. A jak to dopadlo? 

1. Gabriel Jiří
2. Jirža (Záruba Jiří ml.)
3. Kade (Petr Kadeřábek)
4. Adam Žulva
Nejvyšší zavření 148 bodů Záruba Mar-
� n.
Nejrychlejší zavření 6. kolo 2. šipka Ga-
briel Jiří.

Ale to není vše, hlavně se zde konají pra-
videlné turnaje každou středu od 17:45 h 
a není potřeba mít nikde žádné členství 
ani registraci v nějakém spolku. Stačí včas 
přijít, zapla� t 50 Kč startovné a mít chuť 
si zaházet. Lze si zahrát jen tak, pro ra-
dost ze hry, nebo třeba se zapojit i do ce-
loročního bodování, kde se hraje o pení-
ze nasbírané za startovné. V uplynulém 

roce byla průměrná účast na jeden tur-
naj přes 20 hráčů, celkem se pak během 
roku zúčastnilo 73 hráčů. Odehráno bylo 
50 turnajů + fi nále. Vybráno bylo celkem 
52 750 Kč, které se rozdělily mezi 8 nej-
lepších hráčů + 3 losované ceny. Finále 
se neslo v opravdu napjaté, bouřlivé, ale 
příjemné atmosféře, napínavé do po-
slední šipky. Postoupilo do něj celkem
14 hráčů, z toho 12 si zahrálo ve skupi-
nách o postup do superfi nále a první dva 
hráči z celoročního žebříčku do něj šli 
přímo. A jak to dopadlo? 

1. Odložil Jan
2. Křapka Marek
3. Záruba Mar� n
4. Kraus Ondřej
5. Topalovský Jiří
6. Mizera Miloslav
7. Ulrich Pavel a Kraus Lukáš

Nejlepší ženou v celoročním žebříčku se 
stala Šárka Maxová.

Losované ceny (poukazy do šipkového 
obchodu cinkili) pak získali:
Poukaz na 500 Kč – Záruba Jiří st.
Poukaz na 1000 Kč – Kraus Ondřej
Poukaz na 1500 Kč – Zuzánek Jan

A co je tedy v plánu pro rok 2024? Pra-
videlné středeční turnaje, turnaj loso-
vaných dvojic a samozřejmě i Vánoční 
turnaj. Navíc přidáme i pár dalších, so-
botních turnajů, o kterých budeme včas 
informovat. Všechny podrobnos�  a in-
formace najdete na facebooku – Šipky 
ve „Sportku“ (bowling Nová Paka).

Všem hráčům bych chtěl touto cestou 
poděkovat za krásný a úspěšný šipkový 
rok a věřím, že se u terče zase společně 
potkáme, třeba právě některou středu, 
ve Sportovním Centru Nová Paka.

Ladislav Jenček

ŠIPKY V NOVÉ PACE 
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11. TURNAJ NEREGISTROVANÝCH VE STOLNÍM TENISU VYHRÁLI 
RADEK HYRŠAL A VĚRA PAVLOVÁ
V sobotu 2. 12. 2023 se po okresních přeborech závodních hrá-
čů uskutečnil již 11. turnaj neregistrovaných ve stolním tenisu. 
Zúčastnilo se 31 hráčů a 4 hráčky. Ženy hrály systémem každá 
s každou a následně pavoukem o celkové umístění. Nejvíce se 
dařilo Věře Pavlové, která udolala svou jmenovkyni Šmidrkalo-
vou 3:2 v napínavém fi nále, přičemž prvně jmenovaná zopako-
vala výsledek ze vzájemného střetnu�  ve skupině. Bronz brala 
Kateřina Krsková před Monikou Wiesnerovou.
Muži se utkali v 5 skupinách po 5 a jedné po 6 hráčích. Nej-
lepší 2 ze skupin postupovali přímo do pavouka vítězů a k nim 
se ještě přidali 4 nejlepší na tře� ch místech svých skupin dle 
bodů a skóre. Do semifi nále se probojovali Pavel Erben, Aleš 
Pavel, Václav Hampl a Radek Hyršal. Finále již nabídlo nádherný 
souboj dvojice Hyršal–Pavel, když prvně jmenovaný nevyužil 
vedení 2:0 na sety, a radoval se tak až nejtěsnějším možným 
rozdílem 11:9 v pátém setu. Bronz bral nejstarší účastník tur-
naje Václav Hampl.
Kdo nepostoupil do pavouka vítězů, šel do útěchy. Mezi nejlep-
ší 4 se dostali Mar� n Kadlec, Roman Bark, Daniel Wojcik a Ra-
dek Šimek. Ve fi nále se pro�  sobě postavili Roman Bark a Ra-
dek Šimek, úspěšnější byl Radek Šimek, ve fi nále padl Roman 
Bark a tře�  místo bral Daniel Wojcik. Ve čtyřhrách potvrdil svůj 
úspěšný večer Radek Hyršal, který s Václavem Hamplem jasně 
ovládl čtyřhru pro�  dvojici Erben–Hátle.

Vojtěch Kazda

Zleva: Aleš Pavel, Radek Hyršal, Václav Hampl

Zleva: Věra Šmidrkalová, Věra Pavlová, Kateřina Krsková

Zleva: dvojice Erben–Hátle, Hampl–Hyršal a Petrecký–Petrecký

PACKÉ SOKOLKY
SE PŘIPRAVUJÍ

NA XVII. VŠESOKOLSKÝ SLET

Nadcházející letošní XVII. všesokolský slet vyvrcholí, po-
dobně jako v letech 2012 a 2018 na fotbalovém stadionu 
Slavie Praha. Sletový týden této nádherné sportovně kul-
turní akce České obce sokolské, která nemá ve světě obdo-
by, začne v Praze 30. června a hromadné skladby se konají 
ve dnech 4. a 5. července 2024. Největší oslava sportu pro 
všechny na světě se koná jednou za šest let a do projektů 
spojených se sletem se zapojí 100 000 sokolů. Česká obec 
sokolská očekává, že by do Prahy mělo přijet asi 50 000 
diváků z domova i zahraničí.
Všesokolské slety jsou tradiční událos�  tělocvičné jednoty 
Sokol a největší oslavou sportu na světě. Jako na minulých 
sletech nebudou chybět ani tentokráte novopacké sokolky, 
které nacvičují pod vedením Mileny Jarošové skladbu pro 
ženy a seniorky Babí léto. Autorky skladby jsou Štěpánka 
Sadílková, která je zároveň vedoucí skladby a Tereza Kosí-
ková. Ve skladbě zazní písničky Heleny Vondráčková, Judity 
Čeřovské, Petra Rezka a Jiřího Korna. Cvičebním náčiním 
jsou skládací deštníky. Tuto skladbu nacvičuje devět žen. 
Druhou skladbu s názvem Jdi za štěs� m na hudbu Kar-
la Svobody, Jaromíra Klempíře, Ladislava Štaidla a Jiřího 
Suchého, určenou pro seniory, seniorky a věrnou gardu 
nacvičuje Alena Krejčová se sedmi ženami, které doplňují 
dva muži z Jičína. Ve skladbě na texty Zdeňka Borovce, Ja-
roslava Štaidla a Jiřího Suchého zpívá Karel Go� . Společně 
s ostatními tělocvičnými jednotami si packé sokolky sleto-
vé skladby nejprve zacvičí 12. května na župním sletu v Jičí-
ně a následně začátkem června na krajském sletu. 

Míla Pour
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Dne 2. 12. 2023 pořádal novopacký oddíl 
stolního tenisu okresní přebory jednot-
livců za rok 2023.
Nejvýše nasazení byli divizní hráči, Jan 
Šmidrkal (Nová Paka), Jakub Kycelt (Chlu-
mec nad Cidlinou), Vojtěch Kazda, Lukáš 
Knap, Jakub Fejfar (Nová Paka) a Milan 
Kříž (Jičín). Přeborů se zúčastnilo celkem 
35 hráčů ze všech koutů okresu + přidru-
žený oddíl Chlumec nad Cidlinou. 
Do semifi nále se probojovali Jan Šmidr-
kal, vydřenou výhrou nad Mar� nem Ji-
ráskem (Jičín), Vojtěch Kazda si poradil 
s domácím Lukášem Grofem, Lukáš Knap 
v ofenzivní bitvě ustřílel Lukáše Kycelta 
(Chlumec nad Cidlinou) a Jakub Kycelt 

zvládnul duel s Rudolfem Vzorkem (Ho-
řice). Semifi nále nabídlo dlouhý duel 
domácích Kazdy a Šmidrkala, když druhý 
jmenovaný musel otáčet nepříznivé skó-
re a utkání zakončil stylovým prasátkem 
na 3:1. Lukáš Knap ve druhém semifi nále 
s ranařem Jakubem Kyceltem šanci ne-
dostal (0:3) a fi nále bylo jasné.
Jan Šmidrkal prohrál s Jakubem Kyceltem 
nejprve první set, potom srovnal na 1:1 
a v klíčové tře�  sadě odvrá� l setbol 3 
prasátky za sebou, takže tento set vyhrál 
a čtvrtou sadu si již pohlídal. Krásný duel 
ryzí obrany a ostrého útoku tedy vyzněl 
pro packé barvy, když J. Šmidrkal slavil 
první singlový � tul okresního přeborníka.

Čtyřhry proběhly podle očekávaného 
scénáře, Šmidrkal–Knap v semifi nále 
nedali šanci Grofovi s Oravcem (všichni 
Nová Paka) a o poznání zajímavější duel 
sehráli Kazda s Fejfarem pro�  chlumecké 
dvojici Kycelt–Kycelt. Za stavu 2:2 a 8:10 
ustáli útoky soupeře a radovali se z vý-
hry 12:10 v pátém setu. Finále nabídlo 
stejný scénář jako v loňském roce, když 
se po tak� ckém výkonu radovali z výhry 
v čistě novopackém fi nále Kazda s Fejfa-
rem 3:1 a na Knapa se Šmidrkalem zbylo 
stříbro. 

Vojtěch Kazda

OKRESNÍ PŘEBORY JEDNOTLIVCŮ VE STOLNÍM TENISU
PRO NOVOPACKÉ BARVY

Zleva: Jakub Kycelt, Lukáš Knap, Vojtěch Kazda
a Jan Šmidrkal

Zleva: Vojtěch Kazda, Jakub Fejfar, Lukáš Knap, Jan Šmidrkal, Lukáš Grof, 
Jakub Oravec, Jakub Kycelt a Lukáš Kycelt

V sobotu 13. 1. 2024 se uskutečnil již
4. ročník dětských lezeckých závodů, po-
řádaných Horolezeckým oddílem v Nové 
Pace. Letošní ročník byl opět nabitý. Sjeli 
se závodníci z okolních horolezeckých 
oddílů, což dalo dohromady více než 50 
dě�  napříč všemi kategoriemi. Pro kvali-
fi kaci bylo postaveno 20 boulderů, kte-

ré měly určit postupující do fi nále. Přes 
velkou konkurenci se dařilo prosadit i 10 
místním závodníkům.
V kategorii U10 chlapci se na 9. místě 
umís� l Jonáš Věchet, na 7. místě Jonáš 
Vraš� l a na 5. místě Patrik Lánský. V ka-
tegorii U10 dívky se na 15. místě umís� la 
Marcela Typltová, na 12. místě Viktorie 

Knajfl ová a na 7. místě 
Anežka Tauchmanová. 
V kategorii U13 chlap-
ci se na 5. místě umís-
� l Lukáš Věchet, na 4. 
místě Damián Vlačiha 
a na 2. místě Matěj Ku-
bíček. V kategorii U13 
dívky se na 9. místě 
umís� la Adéla Paulů.
Závěrem bych rád po-
děkoval všem zúčast-
něným a organizáto-
rům za vytvoření pří-
jemné atmosféry. Za HONP Marti n Antoš

DĚTSKÉ LEZECKÉ ZÁVODY
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Pod novým trenérem Honzou Devá-
tým se sokolkám dařilo. V nadstavbové 
skupině 2. ligy, kde bojovaly o postup 
do 1. basketbalové ligy, skončily na tře-
� m místě. Z toho vyplývá, že v této se-
zóně byly sokolky jedenáctým celkem 
v České republice. Družstvo mělo v této 
sezóně op� mální složení pro 2. ligu, kte-
rou hrálo již několik let. Bývalé doros-
tenky dozrály a staly se motorem týmu. 
Petra Kalendová s 576 vstřelenými body 
byla téměř o 200 bodů nejlepší střelkyní 
ze všech druholigových hráček. Průměr 
bodů na utkání měla 24. Svou situaci 
měla o to složitější, že soupeřky její kva-
litu znaly a o to více ji úporně bránily čas-
to i nevybíravými způsoby za cenu faulů. 
Svědčí o tom jejich 177 trestných hodů, 
které Petra střílela, což bylo o 16 poku-
sů více než druhá nejvíce střílející bas-
ketbalistka z této mety Stoklasová z Li-
bochovic. Co nenastřílela Petra po jed-
nom bodu z trestných hodů, donáškami 
a dvojkami ze středních vzdálenos� , 
to doplnila trojkami do košů soupeřek 
z trojkových vzdálenos� . I z této mety 
byla Petra z celé 2. ligy nejlepší, když se 
za čarou trojkových pokusů strefi la cel-
kem 74krát, což je více jak dvojnásobek, 
než dosáhla Katka Jirsová z hradeckého 
béčka, která byla úspěšná z této mety 
pouze šestatřicetkrát. Petra Kalendová 
byla rovněž nejlepší ze střelkyň, kte-
ré daly nejvíce bodů v jednom utkání. 
V Praze v utkání s Aritmou obšťastnila 
domácí tým 39 body, včetně 18 úspěš-
ných bodů z trestných hodů, ze dvace�  
střílených. 
Další packá basketbalistka Pavlína Jis-
lová ovládla sta� stku trestných hodů, 
ve kterých byla s procentuální úspěš-
nos�  90,48 % nejlepší ze všech druholi-
gových hráček. Pavla Kalendová, kterou 

sta� s� ky zaznamenaly v prvé desítce se 
376 vstřelenými body a 15,25 na utkání, 
úspěšnos�  trestných hodů a ve vstřele-
ných 28 trojkách, byla nejvíce faulující 
druholigovou hráčkou, když jí rozhodčí 
odpískali celkem 111 osobních chyb, což 
je 4,63 faulu na utkání. Další úspěšné 
střelkyně: Eva Křížková 216 (12), Aneta 
Procházková 168 (9,33), Iveta Urbanová 
141 (17,6). Tře�  nejlepší trojkařkou druž-
stva byla Jitka Matoušová se 12 trojka-
mi, dále Tereza Jislová (8), Aneta Pro-
cházková (17) a Iveta Urbanová (6). Pac-
ké sokolky byly nejúspěšnější za všech 
druholigových týmů v trestných hodech, 
když proměnily 462 ze 633, což je 73 %. 
Druhá nejúspěšnější byla děvčata z béč-
ka brněnského Gambrinusu. Packé so-
kolky byly nejlepší i v počtu trojek, kte-
rých nasázely do čeřenu soupeřek cel-
kem 138, což je 5,75 na utkání. Agresivní 
obrana postavila tým do pozice nejvíce 
faulujícího družstva, když se dopus� lo 
615 osobních chyb, což činilo na utkání 
23,65. Basketbalistky z Ús�  n. L., kte-
ré byly druhým nejvíce faulujícím cel-
kem, faulovaly celkem 545krát, což bylo 
na utkání 22,71. Naopak za � mto druž-
stvem se sokolky umís� ly na druhém 
místě v počtu úspěšných trestných hodů 
na utkání – Ús�  19,29, Nová Paka 17,85. 
V uplynulé sezóně se sokolky „natáhly“ 
na průměrnou délku 178,36 a byly dru-
hým nejvyšším celkem za Královým Po-
lem, kde děvčata měla průměr 179,18. 
Tře�  místo ve druhé lize za postupujícím 
do 1. ligy družstvem Olomouce a dru-
hým Ús� m n. L. byl největší úspěch pac-
kého basketbalu v dlouhodobé soutěži. 
Packé sokolky byly v této době nejlepším 
sokolským basketbalovým družstvem, 
mimo profesionálního hradeckého cel-
ku, v republice. 

Renezance nastala u družstva mužů. 
Do týmu se vrá� li basketbalisté, kteří 
hráli v cizích službách – Jirka Nádvorník 
jun., Pavel Korbelář a Jan Bajer. Tým vedl 
Jiří Nádvorník sen. Zaváhání ve Svita-
vách, ale s � mto celkem i v Nové Pace, 
stálo v této sezóně packé družstvo po-
stup do 3. ligy. Tým postrádal dlouhodo-
bě zraněného Mar� na Vondráčka. 
Muži skončili na 2. místě za vítězným 
celkem Svitav. Nejlepším střelcem druž-
stva byl Jan Bajer se 619 body, což je 
na zápas 24,7. S � mto počtem bodů se 
umís� l na tře� m místě v celé soutěži. 
Tento hráč byl i nejúspěšnějším střel-
cem trestných hodů, když jich proměnil 
71 z 93 střílených, což je 76 %. Neuni-
kl mu ani primát v trojkách. Soupeřův 
koš z trojkové mety obšťastnil celkem 
66krát s průměrem na utkání 2,52, což 
mu vyneslo páté místo v oblas� . O jed-
no místo za ním se 62 trojkami se umís� l 
Pavel Korbelář. Bajerovi patřilo i prven-
ství ve faulech, kterých nasbíral celkem
74 s průměrem na utkání 3,08.
Naši sokolové vyhráli častokrát se stov-
kou, o čemž svědčí i jejich celkový počet 
vstřelených bodů 2460 a průměr bodů 
na utkání 94,6. Hráči družstva stříleli 
celkem 596 trestných hodů a byli úspěš-
ní 389krát, což znamená 65,3 %. Druhý 
nejúspěšnější střelec byl Pavel Korbe-
lář se 459 body s průměrem na utkání 
17,7 bodů, což mu vyneslo devátý post 
v oblas� . Tře� m nejlepším střelcem byl 
Tomáš Sedlák s 372 body a 16,9 bodů 
na utkání.

Míla Pour

80 LET PACKÉHO BASKETBALU

Vše v nejlepších cenách pro Vás

Vše v nejlepších cenách pro Vás

Vše v nejlepších cenách pro Vás

STÁLÉ SLEVY/od 4990,-
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Kadeti zvítězili v Liberci o stovku
Na to, že mladí novopač�  basketbalisté, hrající v kategorii kade-
tů U17 pod vedením trenéra Aleše Sekota, porážejí své soupeře 
v neregionální lize se stovkovým přídělem si příznivci novopac-
kého basketbalu již zvykli, ale na Tři krále se jim v Liberci poda-
řil husarský kousek, když vyhráli o více jak stovku s výsledkem 
127:24. 
BA LYNX Liberec B – Sokol Nová Paka 24:127 (4:26, 7:54, 13:91)
Šulc 35, 8/1, Brumlich 25, 3/3, Sekot 19, 2/0, Budínský 18, 6/3, 
Kracík M. 15, 0/0, Kracík Š. 7, 4/1, Pazderník 4, 0/0, Froš 4, 0/0.

Míla Pour

1. Sokol Nová Paka 6 6 0 666:214 12
2. SK Týniště nad Orlicí 6 4 2 489:401 10
3. BK Bizoni Náchod 6 4 2 463:425 10
4. BK Loko Trutnov 6 4 2 444:464 10
5. TJ AŠ Mladá Boleslav 6 2 4 313:480 8
6. Královští Sokoli B 6 1 5 294:432 7
7. BA Lynx Liberec B 6 0 6 291:544 6

Nadregionální liga U 17

Východočeská basketbalová liga mužů

1. TJ Sokol BK Chrudim 12 11 1 994:753 23
2. BK Bizoni Náchod 12 10 2 898:755 22
3. Basketbal TJ Svitavy 11 9 2 833:692 20
4. TJ Turnov 10 9 1 797:661 19
5. TJ Jiskra Hořice 11 7 4 838:860 18
6. TJ Jiskra Havlíčkův Brod 12 5 7 858:841 17
7. BK Loko Trutnov 12 5 7 771:778 17
8. Kanonýři Josefov 12 5 7 751:761 17
9. Sokol Nová Paka 12 5 7 778:888 17
10. TJ Tesla Pardubice “B" 12 4 8 773:895 16
11. Draci Vysoké Mýto 12 3 9 778:829 15
12. ADFORS Basket Litomyšl 12 3 9 782:913 15
13. TJ Jiskra Heřmanův 

Městec
12 0 12 725:950 12

Tým novopackých mužů porazil
v Trutnově tamní celek 67:64

(19:23, 34:38, 54:50)

Mladí sokolové porazili Náchod
Novopač�  junioři U19 zvítězili bezpečně v nadregionální lize
nad mladými basketbalisty z Náchoda.
Sokol Nová Paka – BK Bizoni Náchod 111:62
(35:13, 60:29, 84:46)
Šulc 22, 7/4, Budínský 20, 4/2, Fanta 20, Sekot 18, 2x3, 2/1,
Kracík M. 15, 1x3, Kracík Š. 14,  Froš 2, 2/0, Pazderník, Socha.

Míla Pour

Nadregionální basketbalová liga juniorů U19

1. ADFORS Basket Litomyšl 6 5 1 517:446 11
2. BC Spartak Rychnov nad Kněžnou 6 4 2 473:394 10
3. SKB Česká Třebová 7 3 4 432:520 10
4. Sokol Nová Paka 6 4 2 501:324 9
5. BVK Holice 7 2 5 415:518 9
6. BK Bizoni Náchod 6 1 5 397:533 7

16:00 - slavnostní otevření nové přístavby zimního stadionu
16:30 - prohlídka Síně slávy Novopackého hokeje, video přednáška o
16:50 - historii "Packého" hokeje
17:30 - zahájení, nástup všech kategorií novopackých hokejistů, proslovy
17:50 - nástup staré gardy ČR
16:50 - symbolické předání hokeje ze Staré Paky do Nové Paky
18:00 - utkání legend BK NOVÁ PAKA - Stará garda reprezentace ČR
17:00 - 1. přestávka - KRASOBRUSLENÍ
17:00 - 2. přestávka - MINIHOKEJ

16:00 hod.

BASKETBAL

Výhra packých sokolek
V prvním utkání v novém roce si packé basketbalistky poměrně 
snadno poradily s týmem Litomyšle.
Sokol Nová Paka - ADFORS Basket NFMP Litomyšl 88:50 
(20:11, 39:23, 64:37)
Příš�  utkání sehrají sokolky v sobotu 17. února v 16 hod.
v hale ZŠ v Komenského ulici pro�  vedoucímu týmu tabulky
Sokol Hradec Králové B. 

Míla Pour

1. Sokol Hradec Králové "B" 10 9 1 675:396 19

2. BK NAPOS Vysoká n. L. 9 7 2 681:508 16

3. TJ Pardubičky 9 6 3 626:493 15

4. BK Přelouč 10 5 5 627:543 15

5. BK Loko Trutnov "C" 9 6 3 519:460 15

6. Sokol Nová Paka 10 5 5 641:588 15
7. ADFORS Basket NFMP 

Litomyšl
9 3 6 499:581 12

8. TJ Jiskra Havlíčkův Brod 10 2 8 440:701 12

9. TJ Sokol Stěžery 10 0 10 404:842 10

Východočeská liga žen
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Stručně několik informací z historie

Již před 1. světovou válkou se v Nové 
Pace bruslilo na zamrzlých rybnících, 
a to u pivovaru na tak zvaném „Přeďá-
ku“ a za ním na malém „Žabáku“. Za přá-
delnou n. p. Velveta pak byl „Zaďák“. 
Na těchto rybnících se těžil led pro pi-
vovarskou ledárnu, led se často obmě-
ňoval, a � m byl vždy některý rybník bez 
ledu. Zde se odehrávala klukovská utkání 
v ledním hokeji, často místo puku posta-
čil korek.
V letech 1933–1934 založil SK Stará Paka 
hokejový oddíl. U jeho zrodu stáli lékár-
ník Smetana, motocyklový závodník An-
tonín Vitvar a Jiří Hančil. V sestavě byli 
téměř samí hráči z Nové Paky – brankář 
König, Eda Hák, dr. Brožek, A. Hylmar, 
Fr. Hylmar, Fr. Řehák, B. Kubát, Mrskoř 
a Zejra. Trénovalo se a hrálo na letním 
koupališ� . První zápas se hrál v Želez-
ném Brodě s výsledkem 1:1, když je-
dinou branku vstřelil Antonín Hylmar. 
Na zápasy se jezdilo soukromými auty 
nebo drožkou. V sezoně 1936–1937 přišli 
do mužstva další hráči – Josef Kobr, Ka-
rel Laně, Jiří Picek, Ošta Pilař a Chmelař. 
V této sezoně se hrálo na špici župního 
přeboru, dokonce i dvě utkání s divizním 
BK Hradec Králové. SK Stará Paka sám 
nemohl z fi nančních důvodů hokej dále 
udržet, proto již v této sezoně přešel 
hokejový oddíl do SK Nová Paka. Začalo 
se hrát na kluziš�  v místě dnešního let-
ního stadionu – pod zastávkou. Kluziště 
ve vlastní režii spravoval pan Novotný, 
bylo vždy výborně připravené, led byl 
dokonce žehlený – na sáňkách byl při-
pevněn sud s teplou vodou, která vzadu 
stékala na prostřené pytle.
V lednu 1938 byli hokejisté pozváni jako 
sparing-partneři na tréninkové utkání 
s mužstvem ČSR do Špindlerova Mlýna. 
Novopacké mužstvo v sestavě Kubát, 
Hák, Fr. Hylmar, A. Hylmar, Řehák, Kobr, 
Pilař, Jirásko, Chmelař prohrálo pouze 
13:0 (pro srovnání – národní mužstvo 
Belgie prohrálo 21:0). Od legendární-
ho trenéra Matěje Bucky mohli hráči 
na vlastní kůži poznat výhody moderní 
hry. Hokejové hole tehdy vyráběl takřka 
na míru úbislavický kolář Josef Hraba.
V sezoně 1939–1940 se mužstvu podaři-
lo v kvalifi kačním utkání se Spartou Po-
děbrady postoupit do divize.
V této době postupně přišli do mužstva 
bratři J. a V. Jágrovi, Šimůnek, J. Jirásko 
a K. Kracík. Byly též pořádány lední re-
vue, vystupovali zde naši nejlepší kraso-

bruslaři (Dědič, Sadílek, Vrzáňová, Ler-
chová, Srbová) s návštěvou přes 1000 
diváků.
Naše účast v divizi trvala do roku 1946. 
Za války se hrálo se střídavými úspěchy. 
Po válce mužstvo přišlo o mnoho hráčů, 
někteří se odstěhovali, jiní odešli na stu-
dia. K postupnému zlepšení došlo za ve-
dení Slávka Maťátka. Přišel O� o Smolík, 
který studoval v Brně a během týdne 
trénoval s prvoligovými hokejisty. Byl 
mu také nabízen přestup do prvoligové-
ho mužstva.
V sezoně 1952–1953 sehrálo mužstvo, 
na nově vybudované ledové ploše v mís-
tech u dnešního starého hřiště, neúspěš-
nou kvalifi kaci o postup do krajského 
přeboru. Na tomto hřiš�  se uskutečnilo 
též přátelské utkání s prvoligovým ATK 
Praha. Později bylo i toto kluziště zru-
šeno a bylo vybudováno nové v blízkos-
�  železniční tratě. Byly dány k dispozici 
šatny se sprchami v objektu tehdejšího 
n. p. Nopaka. Od roku 1955 byl předse-
dou Karel Laně a jednatelem Jiří Vávra. 
V roce 1955–1958 hájil naše barvy Mirek 
Poner, pozdější hráč Dukly Trenčín a Tes-
ly Pardubice. V Nové Pace též začínal 
Josef Bruk, pozdější dlouholetý úspěšný 
brankář prvoligového mužstva CHZ Litví-
nov, později trenér Dukly Trenčín.
V druhé polovině 60. let se začíná tvořit 
mužstvo ze zkušených hráčů. Přicházejí 
však již i talentovaní hráči z dorostu, kte-
rý v této době vedl bývalý hráč Zdeněk 
Broul. Byli to hlavně Josef Tůma, Franta 
Ryba, Ivo Lubas a Jan Laušman. V roce 
1967 muži vyhráli okresní přebor a přišla
kvalifi kace s Lomnicí nad Popelkou, kte-
rá se hrála na zimním stadionu v Liberci, 
ale odešli jsme poraženi. V létě tohoto 
roku pak došlo k rozsáhlé rekonstrukci 
kluziště. Bylo odpracováno nespočet bri-
gádnických hodin z lásky k tomuto spor-
tu. Největší podíl nesli tehdejší předseda 
Bohumil Šmika, hospodář Josef Antoš, 
O� o Smolík, Antonín Hylmar a Václav 
Bednář.
Muži v sezoně 1969–1970 s převahou 
vyhráli okresní přebor. V kvalifi kaci 
porazili přeborníka Semilska Lomnici 
n. P. a ve druhém kole kvalifi kace pře-
borníka okresu Trutnov favorizovanou 
Lipnici. Po mnoha letech byl postup 
do krajské třídy, tehdy I. A třída Výcho-
dočeského kraje, dílem dobré práce vý-
boru, všech trenérů a dobré party hráčů.
V I. A třídě jsme však vytrvali jenom jed-
nu sezonu.
V roce 1971–1972 jsme opět zvítězili 

v okresním přeboru a v kvalifi kaci jsme 
se setkali již potře�  s Lomnicí n. P., která 
si vítězstvím zajis� la postup do krajské 
soutěže.
V roce 1973 proběhlo mezi oddílem 
ledního hokeje, MěstNV v Nové Pace
a ÚV ČSTV jednání o realizaci zimního 
stadionu – experimentální přichlazo-
vané plochy. V roce 1976 se výstavba 
zimního stadionu dostala do volebního 
programu města Nová Paka. Měla být 
zahájena a dokončena po roce 1980. 
V létě téhož roku pos� hla oddíl velká 
pohroma. V prostoru kluziště byl zalo-
žen oheň, který se rychle šířil a přerostl 
v požár všech kabin a čás�  man� nelů. 
Během několika okamžiků přišel oddíl 
o veškerý majetek. Navzdory tomu však 
muži v sezoně 1976–1977, pod vedením 
Zd. Broula a Václava Laušmana, opět vy-
hráli okresní přebor.
V roce 1978–1979 jsme již počtvrté 
od roku 1970 získali � tul okresního pře-
borníka. V kvalifi kaci jsme však ve dru-
hém kole byli opět neúspěšní. Porazili 
jsme Rovensko a ve druhém kole jsme se 
střetli s Třebechovicemi, které ale byly 
nad naše síly a ve Dvoře Králové jsme 
prohráli vysoko 1:13. S odstupem času 
toto období 1976–1982 lze hodno� t jako 
jedno z nejkri� čtějších v historii našeho 
oddílu. Nutno připomenout, že kri� cké 
období prožíval celý okresní hokej. Vždyť 
v této době zanechali činnos�  oddíly Ce-
rekvice, Hořice v Podkr., Mile� n, Cho-
mu� ce, Pecka i Stará Paka, i když důvody 
byly všude jiné. V našem oddíle se proto 
po roce 1980 do práce výboru zapojili 
starší hráči.
V roce 1982 jsme založili družstvo žáků 
a do jeho vedení se zapojil Jirka Kadavý. 
Práce se žáky přinesla překvapivě dobré 
ovoce a v sezoně 1983–1984 se žáci stali 
přeborníky spojených okresů Jičín – Se-
mily. To výbor utvrdilo v tom, že je nut-
ná práce s mládeží, a tak jsme do sezony 
1984–1985 přihlásili i družstvo dorostu. 
Na jaře 1987 se začal plnit sen mnoha 
packých hokejových generací, a to vý-
stavba zimního stadionu s přichlazova-
nou plochou. Stalo se to právě v jubilej-
ním roce novopacké tělovýchovy.
Zimní stadion je v provozu od sezony 
1990–1991, ale to je již nová historie 
ledního hokeje v Nové Pace.
Podrobnější historii lze najít v „našem 
almanachu“ ke 125 letům Tělovýchovné 
jednoty Sokol Nová Paka 1862–1987, ka-
pitola V. Lední hokej.

Josef Antoš

90 LET PACKÉHO LEDNÍHO HOKEJE 1934–2024
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